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Page 86
·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·You felt that let Jared think he could get

·3· ·away with it?

·4· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection.

·5· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation.

·7· · · · · · THE WITNESS:· I think based on the

·8· ·questions you asked me earlier about the detective

·9· ·using him as an informant, it served their purposes.

10· ·It kept him active.

11· ·BY MR. SMITH:

12· · · ·Q.· ·What treatment has Jared received for his

13· ·drug use?

14· · · ·A.· ·In his whole life?

15· · · ·Q.· ·Yes.· Starting with the first time you can

16· ·remember.

17· · · ·A.· ·He went to counseling.· He had probation.

18· ·He had a specialized program at the school where he

19· ·had to sign in and sign out.· He had -- he was in a

20· ·few residential facilities.· He was in, you know,

21· ·group homes.· He was in Utah in a rehab.· He had

22· ·juvenile court involvement.· He had Narcotics

23· ·Anonymous.· He came to Gamblers Anonymous meetings

24· ·with me.· He had medications.· He had a

25· ·psychiatrist.· He's had rehab.

AA_000251
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Page 87
·1· · · ·Q.· ·Do you presently go to Gamblers Anonymous?

·2· · · ·A.· ·Yes, I do.

·3· · · ·Q.· ·That's important to continue in your

·4· ·recovery; correct?

·5· · · ·A.· ·Yes.

·6· · · ·Q.· ·When was the first time Jared went to

·7· ·counseling?

·8· · · ·A.· ·I believe he started right after the 2005

·9· ·accident.

10· · · ·Q.· ·What was the purpose of that counseling?

11· · · ·A.· ·Because he had had a traumatic event, so I

12· ·was concerned about post-traumatic stress disorder,

13· ·acting out.· Maybe he couldn't tell me things.

14· · · ·Q.· ·Did you ever go to his counseling sessions

15· ·that he went to right after the 2005 fight?

16· · · ·A.· ·Primarily, it was Jared.· I don't think I

17· ·sat with the counselor at all, that counselor.

18· · · ·Q.· ·How long did he go to counseling for after

19· ·the 2005 fight?

20· · · ·A.· ·I would be estimating.· He was with one

21· ·counselor, and then we switched to one that had been

22· ·recommended by my therapist and I think it was a

23· ·couple of months before Jared went into a

24· ·residential facility.· Excuse me.

25· · · ·Q.· ·When did he go into a residential facility?

AA_000252
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·1· · · ·A.· ·I think it was freshman year of high

·2· ·school.

·3· · · ·Q.· ·Why did he do that?

·4· · · ·A.· ·Because he was acting out at home.· Because

·5· ·he was getting in continual trouble and the facility

·6· ·offered for him to go in.· It was a contact through

·7· ·my therapist and they offered to let him.

·8· · · ·Q.· ·What was he doing to act out at home?

·9· · · ·A.· ·He was cutting classes.· He was not home

10· ·when he was supposed to be.· There was marijuana in

11· ·the house.· I could smell it.· He would be out -- he

12· ·would go out through his bedroom window and he was

13· ·fighting.

14· · · ·Q.· ·What do you mean he was fighting?

15· · · ·A.· ·Physically fighting.· I never caught him

16· ·fighting, but he told me about it after.

17· · · · · · And he had much older friends.

18· · · ·Q.· ·By fighting, you mean like fist-fights?

19· · · ·A.· ·Yes.

20· · · ·Q.· ·So he went to counseling from the time of

21· ·the 2005 accident through his freshman year of high

22· ·school when he went to the residential facility?

23· · · ·A.· ·Yes.

24· · · ·Q.· ·Did you take him to the counseling

25· ·sessions?· In other words -- so, let me ask you a

AA_000253
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·1· ·better question.

·2· · · · · · Did you drive him back and forth?

·3· · · ·A.· ·Not to all of them, not when he was in the

·4· ·residential facility, but yes.

·5· · · ·Q.· ·How many counseling sessions did you go to

·6· ·with him before he went to the residential facility?

·7· · · ·A.· ·To -- where I drove or where I sat in?

·8· · · ·Q.· ·Where you were actually in the counseling

·9· ·session with him and listened to what was being

10· ·talked about.

11· · · ·A.· ·I don't know.· I would say maybe between

12· ·five and ten, but that's -- I could be way off

13· ·because, again, different styles.· Sometimes she

14· ·would talk to me for a few minutes and then talk to

15· ·him, sometimes we would have together.· But it was

16· ·primarily him.· She was not my therapist.

17· · · ·Q.· ·How much did he go to counseling before he

18· ·started at the residential facility?

19· · · ·A.· ·Sometimes twice a week.· Sometimes once a

20· ·week.· He was involved in a group there, so that

21· ·would be individual and group twice a week.

22· · · ·Q.· ·Did you believe at the time that the

23· ·counseling was helpful?

24· · · ·A.· ·For a season, for a time I thought it was.

25· · · ·Q.· ·But he continued acting out; right?

AA_000254
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·1· · · ·A.· ·Yes.

·2· · · ·Q.· ·I mean, he continued acting out so bad that

·3· ·you had to send him to a residential facility;

·4· ·right?

·5· · · ·A.· ·I don't know that his acting out increased

·6· ·or that that opportunity presented itself and I felt

·7· ·that he would do better.

·8· · · ·Q.· ·His acting out didn't decrease; right?

·9· · · ·A.· ·There were times it decreased, but not at

10· ·that time.

11· · · ·Q.· ·What's the name of the residential facility

12· ·that he went to his freshman year?

13· · · ·A.· ·Eagle Quest.

14· · · ·Q.· ·Where is that at?

15· · · ·A.· ·I don't know were.· They have homes in the

16· ·neighborhood.· I don't even know if they're still

17· ·here.

18· · · ·Q.· ·Is it in Las Vegas?

19· · · ·A.· ·I don't know where the corporate is, but

20· ·the homes were here in Vegas, yes.

21· · · ·Q.· ·The one he was in, was it in Las Vegas?

22· · · ·A.· ·Yes.

23· · · ·Q.· ·How long was he there for?

24· · · ·A.· ·I believe about six months.· It might have

25· ·been three months.

AA_000255
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·1· · · ·Q.· ·Did you visit him there?

·2· · · ·A.· ·Yes.· I didn't visit him in the home.  I

·3· ·would pick him up.

·4· · · ·Q.· ·You'd pick him up and take him somewhere?

·5· · · ·A.· ·Take him for the day and then he got like a

·6· ·night pass.

·7· · · ·Q.· ·How often did you do that?

·8· · · ·A.· ·I don't know the number.· You know, it

·9· ·builds up to when you're allowed to do that.· So in

10· ·a three-month time, maybe ten times.· Again, I'm

11· ·guessing.

12· · · ·Q.· ·Did the treatment at Eagle Quest help him?

13· · · ·A.· ·For a time I thought so.

14· · · ·Q.· ·How did it help him?

15· · · ·A.· ·He was more structured.· He was happy to be

16· ·home, so he was more willing to listen.· He had

17· ·worked out some of his goals and some of

18· ·his priorities.· He had been attending school again.

19· · · ·Q.· ·And how long did that structured

20· ·improvement last for?

21· · · ·A.· ·We went from his being released from Eagle

22· ·Quest on a cross-country trip for about six weeks,

23· ·and then he went home and went to school, I would

24· ·say probably about two, three months.

25· · · ·Q.· ·Was he in counseling during those two or

AA_000256
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·1· ·three months?

·2· · · ·A.· ·Part of that time.

·3· · · ·Q.· ·What do you mean by part of that time?

·4· · · ·A.· ·Well, part of that time we were on a

·5· ·six-week cross-country trip.

·6· · · ·Q.· ·Oh.· So the two or three months, you're

·7· ·including the six-week cross-country trip?

·8· · · ·A.· ·Yes.

·9· · · ·Q.· ·Okay.· And then what happened that he was

10· ·no longer in the improved state?

11· · · ·A.· ·He was using again.· He was involved with

12· ·older people, people I thought were dangerous.

13· · · ·Q.· ·That's when he was in eighth grade then?

14· · · ·A.· ·No.· That was after freshman year.

15· · · ·Q.· ·Oh.· I mixed that up.· I apologize.

16· · · · · · That was his sophomore year?

17· · · ·A.· ·Freshman and sophomore year.

18· · · ·Q.· ·What other counseling has Jared gone to?

19· · · ·A.· ·Other than outpatient and inpatient, group

20· ·home.

21· · · ·Q.· ·Well, we talked about prior to his freshman

22· ·year, and then I would assume he was in counseling

23· ·at the residential facility; right?

24· · · ·A.· ·Yes.

25· · · ·Q.· ·Since that time, what other counseling has

AA_000257
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·1· ·he had?

·2· · · ·A.· ·Same:· Inpatient, rehab, outpatient, NA

·3· ·meetings.

·4· · · ·Q.· ·How -- what are the other places that you

·5· ·can think of that he's been to for counseling?

·6· · · ·A.· ·Odyssey House in Utah, Bridge Counseling.

·7· ·This is not in the order that he attended, but he

·8· ·had unofficial services from Mojave Mental Health,

·9· ·Choices, juvenile drug court.· He had a probation

10· ·officer through them.· Let me see.· And NA.

11· · · ·Q.· ·And the counselor that he went to before he

12· ·was in the residential facility, you said there were

13· ·two; right?

14· · · ·A.· ·Um-hmm.

15· · · ·Q.· ·What were their names?

16· · · ·A.· ·I don't recall.

17· · · ·Q.· ·Did any of those places help?

18· · · ·A.· ·For a time.

19· · · ·Q.· ·They would all help for a little bit and

20· ·then he'd relapse?

21· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

22· · · · · · THE WITNESS:· Well, they -- relapse

23· ·isn't -- some of them helped to teach me what I

24· ·needed to know to make things clear -- clearer.

25· ·Some things helped him to deal with -- and may be

AA_000258
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·1· ·he relapsed, but he dealt with some of his anger.

·2· ·So, again, they all helped.

·3· ·BY MR. SMITH:

·4· · · ·Q.· ·What are the things that you were taught to

·5· ·do?

·6· · · ·A.· ·Counseling helped lower my anxiety,

·7· ·clarified that there was in fact a problem because I

·8· ·had been getting mixed messages from authorities.

·9· ·You know, I heard "boys will be boys" and I knew he

10· ·was in more trouble than that.· So clarified that

11· ·there was a problem, taught me how to set even

12· ·clearer limits, talk less, handle being manipulated

13· ·by not talking as much, not to hold investigations

14· ·as parents will, take care of myself physically.

15· · · ·Q.· ·What place taught you those things?

16· · · ·A.· ·Somewhat Choices.· Somewhat the second

17· ·counseling that he went to, and I'm blanking on her

18· ·name.· I thought that she did a slightly better job

19· ·with me than with Jared.· And then my own therapist.

20· · · ·Q.· ·When was Jared at Choices?

21· · · ·A.· ·When he was in juvenile court, which I

22· ·think was his sophomore and junior year of high

23· ·school.

24· · · ·Q.· ·What was he in juvenile court for?

25· · · ·A.· ·Drugs.
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·1· · · ·Q.· ·Did he ever go to juvenile detention?

·2· · · ·A.· ·Yes.

·3· · · ·Q.· ·When was that?

·4· · · ·A.· ·Multiple times.

·5· · · ·Q.· ·How many?

·6· · · ·A.· ·I don't know.· I would be guessing.

·7· · · ·Q.· ·More than three?

·8· · · ·A.· ·Yes.

·9· · · ·Q.· ·More than five?

10· · · ·A.· ·Well, again --

11· · · · · · MR. MAZZEO:· I'm sorry.· Objection,

12· ·relevance.

13· · · · · · Go ahead.

14· · · · · · THE WITNESS:· There's juvenile detention

15· ·where you're not actually staying where you're in

16· ·the back room and they call you to pick him up, and

17· ·that's double digit times.

18· · · · · · And then there's where he was actually

19· ·housed in juvenile detention for a number of weeks,

20· ·and then some times that he had to go back for the

21· ·weekend.

22· ·BY MR. SMITH:

23· · · ·Q.· ·So more than ten times he was arrested for

24· ·drugs as a juvenile?

25· · · ·A.· ·I can't say that because once you're in
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·1· ·juvenile drug court, they can pull you back in

·2· ·without arresting you.

·3· · · ·Q.· ·Okay.· So he was brought to juvenile

·4· ·court --

·5· · · ·A.· ·At least ten.

·6· · · ·Q.· ·-- drug court more than ten times?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · ·Q.· ·You said also he could have been housed

·9· ·there for weeks at a time.

10· · · · · · How many times did that happen?

11· · · ·A.· ·I believe twice, but, again I'm not

12· ·remembering accurately.· And, again, you go to

13· ·juvenile detention sometimes just to meet with your

14· ·probation officer, not necessarily because you were

15· ·arrested.

16· · · ·Q.· ·How long was he on probation?

17· · · ·A.· ·I'm guessing nine months --

18· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

19· ·BY MR. SMITH:

20· · · ·Q.· ·Was it -- how many times was he on

21· ·probation?

22· · · ·A.· ·I believe once.· It was -- you know, you're

23· ·not off and on.· It's a progression.· You start out

24· ·informal supervision and then move up.

25· · · ·Q.· ·Move up to what?
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·1· · · ·A.· ·Different levels of -- you know, he went

·2· ·from just having to report some documents that he

·3· ·took some classes to having an ankle bracelet.

·4· · · ·Q.· ·Because he violated his probation?

·5· · · ·A.· ·Because -- I don't -- sometimes violations.

·6· ·Sometimes because he had gotten in trouble again and

·7· ·they kind of keep a cumulative record like

·8· ·progressive discipline.

·9· · · ·Q.· ·Every time he went to juvenile court, did

10· ·you have to go with him?

11· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection to the whole line of

12· ·questioning regarding Jared Awerbach's -- regarding

13· ·Andrea Awerbach's knowledge about Jared Awerbach's

14· ·juvenile history, juvenile court probation.

15· · · · · · MR. SMITH:· Your objection is noted.

16· · · · · · MR. MAZZEO:· Okay.

17· · · · · · THE WITNESS:· There were when he was in

18· ·juvenile court -- when he was in drug court, when he

19· ·was in Judge Voy's drug court, there were one or two

20· ·Thursdays that I was able to miss because I was

21· ·tutoring and I would send a letter.· But, yes, when

22· ·there were charges.

23· ·BY MR. SMITH:

24· · · ·Q.· ·Every time he was charged and he had to go

25· ·to drug court, you went with; correct?
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·1· · · ·A.· ·There were one or two times that I refused

·2· ·to go.

·3· · · ·Q.· ·Why did you refuse to go?

·4· · · ·A.· ·Because I felt that my presence kept him

·5· ·from getting the services that he needed because

·6· ·they saw an active parent, and so I took the risk of

·7· ·their arresting me and didn't show because I wanted

·8· ·them to detain him.

·9· · · ·Q.· ·You thought if you didn't go, they would

10· ·be -- well, strike that.

11· · · · · · What did you think would happen if you

12· ·didn't go?

13· · · ·A.· ·That they would detain him.· Because I

14· ·would go with him to juvenile court.· He would get

15· ·arrested.· They would take us in the back room to

16· ·talk to an in-service worker, who would ask me, Is

17· ·he in counseling?· Are you putting him on

18· ·restriction?· Does he have electronic toys?

19· · · · · · When I would answer that, the worker would

20· ·say, Well, it looks like you're doing everything you

21· ·need to do, so we're sending him home.· So my

22· ·strategy then became let me not do everything I need

23· ·to so you do your job because he needs more

24· ·leverage.

25· · · ·Q.· ·You felt if they -- strike that.
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·1· · · · · · You felt if you didn't show up, they would

·2· ·be harder on him?

·3· · · ·A.· ·Yes.

·4· · · ·Q.· ·And you needed them to be harder on him

·5· ·because the things that you were doing at home

·6· ·weren't working?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · · · · As a parent -- if I can add this:· As a

·9· ·parent, there's only so much leverage you have.

10· · · ·Q.· ·Did you ever ask Jared to move out before

11· ·he turned 18?

12· · · ·A.· ·Yes.

13· · · ·Q.· ·How many times?

14· · · ·A.· ·At least once.

15· · · ·Q.· ·When was that?

16· · · ·A.· ·When he relapsed after his stay in Utah at

17· ·Odyssey House.

18· · · ·Q.· ·How old was he when that happened?

19· · · ·A.· ·I believe 17.

20· · · ·Q.· ·Seventeen when he went to Odyssey House or

21· ·when he relapsed or both?

22· · · ·A.· ·When he relapsed.

23· · · ·Q.· ·When did he go to Odyssey House?

24· · · ·A.· ·I think he was 16.· He turned 17 just when

25· ·he came home.
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·1· · · ·Q.· ·What happened when he relapsed when he was

·2· ·17?

·3· · · ·A.· ·I don't understand the question.

·4· · · ·Q.· ·How did you know he relapsed?

·5· · · ·A.· ·I saw it on his phone.

·6· · · ·Q.· ·I didn't hear you.

·7· · · ·A.· ·I checked his phone.

·8· · · ·Q.· ·And what did you find on his phone?

·9· · · ·A.· ·Conversations about getting high.

10· · · ·Q.· ·Have there been other times that you've

11· ·checked his phone and found conversations about

12· ·drugs?

13· · · ·A.· ·Yes.

14· · · ·Q.· ·How many times has that happened?

15· · · ·A.· ·I have no idea.

16· · · ·Q.· ·More than ten?

17· · · ·A.· ·I don't know.

18· · · ·Q.· ·When he lived with you prior to the

19· ·January 2011 accident, how often did you check his

20· ·phone?

21· · · ·A.· ·When he was working a program, when he was

22· ·meeting with his sponsor and going to meetings,

23· ·maybe every two weeks.· When he was active, as often

24· ·as I could get his phone.

25· · · ·Q.· ·How often was that?
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·1· · · ·A.· ·If I'm averaging, three or four times a

·2· ·week.· He was careful to keep his phone with him.

·3· · · ·Q.· ·After he turned 18, did you still check his

·4· ·phone?

·5· · · ·A.· ·Periodically.· He didn't always live with

·6· ·me after he turned 18.

·7· · · ·Q.· ·During the times that he lived with you,

·8· ·did you ever check his phone after he turned 18?

·9· · · ·A.· ·Yes.

10· · · ·Q.· ·How often when he was living with you?

11· · · ·A.· ·Again, not as often because he lived with

12· ·me until -- while he was clean, and then once I knew

13· ·he wasn't clean, I was better able at getting him

14· ·out of the house.· So maybe once every two weeks.

15· · · ·Q.· ·You said that you asked him to move out

16· ·when he was 17?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · ·Q.· ·Did he?

19· · · ·A.· ·Yes.

20· · · ·Q.· ·Where did he go?

21· · · ·A.· ·As far as I know, to my sister's.

22· · · ·Q.· ·That was the time we talked about earlier

23· ·where he went to live at your sister's for a few

24· ·months?

25· · · ·A.· ·Yes.
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·1· · · ·Q.· ·Why did you let him back in?

·2· · · ·A.· ·Because my hope in having him move out was

·3· ·that he would say, Okay, I'm ready to go back into

·4· ·treatment, I'll go to meetings, I want to come home.

·5· · · · · · And, instead, he went to my sister's, where

·6· ·I felt it to be a very active criminal place, and I

·7· ·took him home to get him back into treatment.

·8· · · ·Q.· ·Did you get him back into treatment when he

·9· ·came back?

10· · · ·A.· ·I got him back into NA meetings.

11· · · ·Q.· ·How often did he go to NA meetings when he

12· ·came back from your sister's?

13· · · ·A.· ·I don't remember.

14· · · ·Q.· ·Did you go with him?

15· · · ·A.· ·Not always.· Sometimes he had a sponsor who

16· ·would pick him up and he would go.· And then other

17· ·times I would --

18· · · ·Q.· ·How many times have you been to NA meetings

19· ·with him?

20· · · ·A.· ·With him?

21· · · ·Q.· ·With Jared.

22· · · ·A.· ·Maybe five because I typically wait in the

23· ·parking lot so he can go into the meeting himself.

24· · · ·Q.· ·You've been in there approximately five

25· ·times to listen to what's being said?
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·1· · · ·A.· ·With him.· I've gone to many more on my

·2· ·own.

·3· · · ·Q.· ·And why have you gone on your own?

·4· · · ·A.· ·To learn, to be supportive, to stand

·5· ·strong.

·6· · · ·Q.· ·When did you start going on your own?

·7· · · ·A.· ·To NA meetings?

·8· · · ·Q.· ·Yes.

·9· · · ·A.· ·Jared's freshman year of high school.

10· · · ·Q.· ·How often have you gone to NA meetings on

11· ·your own since Jared's freshman year of high school?

12· · · ·A.· ·Probably about 15 times.

13· · · ·Q.· ·On the times that you've gone with Jared,

14· ·what has he talked about in terms of his drug use?

15· · · ·A.· ·I don't know that I can answer that.· It's

16· ·an anonymous program.· It's --

17· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, privacy.

18· · · · · · MR. SMITH:· Well, I'm not asking what

19· ·anybody else talked about.· I'm asking what Jared

20· ·has said.

21· · · · · · MS. COMPTON:· I object to that question.

22· ·If you want to call the discovery commissioner and

23· ·see what she says, you can.

24· · · · · · MR. MAZZEO:· Confidentiality.

25· · · · · · THE WITNESS:· I don't know that I can
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·1· ·answer that.

·2· ·BY MR. SMITH:

·3· · · ·Q.· ·Is there more that you think you could have

·4· ·done before the accident to help Jared get off of

·5· ·drugs?

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation,

·7· ·foundation.

·8· · · · · · THE WITNESS:· I'm sorry.· I'm going to

·9· ·get --

10· · · · · · MR. MAZZEO:· Assumes facts not in evidence.

11· · · · · · THE WITNESS:· I'm going to get emotional.

12· · · · · · I'm his mother.· That's a question I ask

13· ·myself 900 times a day every day.· I did everything

14· ·I knew to do at the time.· There are things I know

15· ·now that I didn't know before.· Hopefully, there

16· ·will be even more things that I learn.· I did

17· ·everything I knew to do.

18· ·BY MR. SMITH:

19· · · ·Q.· ·Did you go to counseling sessions with him

20· ·at Odyssey House?

21· · · ·A.· ·Odyssey House is in Utah.· He lived there.

22· ·So when I was there, sometimes we went to family

23· ·sessions, but not on a regular basis.

24· · · ·Q.· ·How often did you visit him at Odyssey

25· ·House?
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·1· · · ·A.· ·I think he was there six months.· Between

·2· ·eight to 12 times I think.· It might have been.· It

·3· ·might have been less.

·4· · · ·Q.· ·During any of the counseling sessions that

·5· ·you've been to with him, has he blamed you for any

·6· ·of his problems?

·7· · · ·A.· ·Sure.

·8· · · ·Q.· ·What has he said?

·9· · · ·A.· ·He has accused -- when he was much

10· ·younger -- he doesn't any more -- he accused me of

11· ·knowing.· He accused me of gambling when I wasn't.

12· ·That's a recent distortion.· He has talked about in

13· ·sessions the impact of the gambling.

14· · · · · · He's talked about being angry about not

15· ·having contact with his father, how I could help

16· ·him, how I could set up boundaries for him, what he

17· ·needed.

18· · · · · · For instance, when he was in Utah and he

19· ·needed money for a haircut and he had asked for $25,

20· ·he said to me, Give me 25, not 50.· Give me exactly

21· ·what I ask for.

22· · · · · · We talked about ways for him to stay clean.

23· ·We talked about house rules.· He apologized for

24· ·things he had done.

25· · · ·Q.· ·What other ways did he say that you could
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·1· ·have helped him?

·2· · · ·A.· ·Not could have.· Help him once he comes

·3· ·home, how could I help.· We discussed how I could

·4· ·help him once he's clean.

·5· · · ·Q.· ·Okay.· And what are the other ways that he

·6· ·told you about?

·7· · · ·A.· ·Being consistent.· He asked to have some

·8· ·similar structure to Odyssey House where we did

·9· ·things in the house together.· Having family meals.

10· ·If I could, to work less or to be involved.· Working

11· ·more to be really strict with him.

12· · · ·Q.· ·At that time period did you work a lot?

13· · · ·A.· ·I was a school teacher.

14· · · ·Q.· ·Well, what kind of hours were you working?

15· · · ·A.· ·I worked 8:00 to sometimes 4:00 or 5:00.

16· ·Sometimes I tutored.· So, you know, defining "a

17· ·lot," I would bring home work.· I wasn't gone, you

18· ·know, 12 to 16 hours a day.· Jared was often with me

19· ·at school.

20· · · ·Q.· ·You said he accused you of knowing.

21· · · · · · What did you mean by that?

22· · · ·A.· ·Oh, you knew I was using or you knew I was

23· ·taking money.· Addicts say that.

24· · · ·Q.· ·Why was that important to him?

25· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.
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·1· · · · · · THE WITNESS:· It made it okay.· Made it

·2· ·okay to use.· Made it okay to take money.

·3· ·BY MR. SMITH:

·4· · · ·Q.· ·He told you he felt it was okay if he used

·5· ·drugs if you knew he was doing it?

·6· · · ·A.· ·No.· It minimized the pain that he caused

·7· ·me.· It minimized lying to me.· Oh, I didn't lie;

·8· ·you knew.

·9· · · ·Q.· ·Do you think Jared has PTSD?

10· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation.

11· · · · · · THE WITNESS:· I don't know whether the

12· ·medical definition.· I think that he has, if not

13· ·PTSD, then anxiety.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·And what does he do that leads you to

16· ·believe that he has PTSD or anxiety?

17· · · ·A.· ·He is hypervigilant.

18· · · ·Q.· ·What does that mean?

19· · · ·A.· ·When you overreact to stimuli.· When

20· ·something falls on the ground and you shake.· You

21· ·have a very anxious reaction.· He is constantly

22· ·checking a room.· He is very suspicious of people.

23· ·He does not sleep even when he's not using.

24· · · · · · He will put himself in positions where he

25· ·will be hyperanxious, you know, whether it's a love
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·1· ·of scarey movies -- and I don't know that he loves

·2· ·them.· But just things that, you know, take things

·3· ·to the edge because he's most comfortable when he's

·4· ·anxious.

·5· · · ·Q.· ·Any other ways that he demonstrates PTSD or

·6· ·anxiety?

·7· · · ·A.· ·He replays events.

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation.

·9· · · · · · THE WITNESS:· He replays events.· He tells

10· ·the same stories over and over and over again.

11· ·BY MR. SMITH:

12· · · ·Q.· ·Has he been on medication at any point for

13· ·PTSD, anxiety, or any other psychiatric issues?

14· · · ·A.· ·Yes, he's been on medication.

15· · · ·Q.· ·And when did he first start?

16· · · ·A.· ·When he was -- before Utah he was on

17· ·medication.· I think about 15.

18· · · ·Q.· ·Has he been on medication for psychiatric

19· ·issues since?

20· · · ·A.· ·He's been on medication.· I don't know if

21· ·you would define them as psychiatric or emotional,

22· ·but he's been on medication, yes.

23· · · ·Q.· ·Does he take it regularly as prescribed?

24· · · ·A.· ·When he is doing well, when he's working

25· ·his program.
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·1· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation.

·2· · · · · · Sorry.· Go ahead.

·3· · · · · · THE WITNESS:· When he is clean and working

·4· ·a program, yes.

·5· ·BY MR. SMITH:

·6· · · ·Q.· ·Can you tell if Jared is taking his

·7· ·medication?

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

·9· ·speculation.

10· · · · · · THE WITNESS:· Not always.

11· ·BY MR. SMITH:

12· · · ·Q.· ·Does the medication calm him down?

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation,

14· ·foundation.

15· · · · · · THE WITNESS:· Certain medications I can

16· ·tell.· I thought I could tell when he was not taking

17· ·trazodone because he wasn't sleeping, but he may in

18· ·fact have been taking trazodone and getting high.  I

19· ·don't know.

20· ·BY MR. SMITH:

21· · · ·Q.· ·Getting high on something that would stop

22· ·him from sleeping?

23· · · ·A.· ·Yes.

24· · · ·Q.· ·What are the medications that he's

25· ·taking -- or that he has taken for psychiatric
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·1· ·issues?

·2· · · ·A.· ·Again, I don't know if they're psychiatric,

·3· ·how you would define them.· But the medication he's

·4· ·taking is Seroquel, Abilify, trazodone, Zoloft.· And

·5· ·those are the ones I know of.· There may be others.

·6· · · ·Q.· ·He's currently taking all of those, or he

·7· ·has been prescribed those over time?

·8· · · ·A.· ·He has been prescribed those over time.  I

·9· ·don't know what he's taking now.

10· · · ·Q.· ·Earlier this year, he was at Southern

11· ·Nevada Adult Mental Health Services; right?

12· · · ·A.· ·Is that Rawson?· Then yes.

13· · · ·Q.· ·Rawson Neal is what you're saying?

14· · · ·A.· ·Yes.

15· · · ·Q.· ·Do you know if Jared was prescribed

16· ·medication after he left there?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · ·Q.· ·Did he take it?

19· · · ·A.· ·For a time.

20· · · ·Q.· ·And then he stopped?

21· · · ·A.· ·I don't know if he stopped completely or

22· ·what.

23· · · ·Q.· ·Why do you think he stopped?

24· · · ·A.· ·Because of the number of the pills that

25· ·were left when he left the house.· And also because
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·1· ·the control of the pills moved from me to him.

·2· · · ·Q.· ·What do you mean by that?

·3· · · ·A.· ·When he first came home, he asked me to

·4· ·give him the medication.

·5· · · ·Q.· ·And then he said he could handle it?

·6· · · ·A.· ·Yes.

·7· · · ·Q.· ·And you think when he said he could handle

·8· ·it, he stopped taking it?

·9· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·Or didn't taking it regularly?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation.

13· · · · · · THE WITNESS:· Not initially, no.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·What do you mean not initially?

16· · · ·A.· ·Initially, he was taking it.· When I

17· ·thought he wasn't using it, I took them back into my

18· ·room, but then he was going into my room and taking

19· ·them.· I let it be.

20· · · ·Q.· ·When Jared was abusing drugs when he was

21· ·under 18, was he staying out all night?

22· · · ·A.· ·There were times.· Not always.

23· · · ·Q.· ·There were times where he didn't come home?

24· · · ·A.· ·Yes.

25· · · ·Q.· ·There were times when he came home very
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·1· ·late?

·2· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation -- form.

·3· · · · · · THE WITNESS:· Yes.

·4· ·BY MR. SMITH:

·5· · · ·Q.· ·And what do you mean by very late?

·6· · · ·A.· ·2:00, 3:00, 4:00, 5:00 in the morning.

·7· · · ·Q.· ·Has Jared ever been hospitalized for drug

·8· ·problems?

·9· · · ·A.· ·Yes.· I don't know what diagnosis they gave

10· ·him, but he's been hospitalized.

11· · · ·Q.· ·Where at?

12· · · ·A.· ·Summerlin.· I think Summerlin twice.

13· · · ·Q.· ·When were those?

14· · · ·A.· ·Most recently in September.· I believe back

15· ·in January, whatever led to his being in Rawson.

16· · · ·Q.· ·Earlier this year?

17· · · ·A.· ·Yes.· He was placed on a hold at -- I think

18· ·it was Spring Valley, but wasn't admitted.

19· ·Insurance wouldn't admit him.

20· · · ·Q.· ·Was there a place he was hospitalized at

21· ·called Montevista Psychiatric Hospital?

22· · · ·A.· ·Yes.· As a juvenile.· I forgot about that.

23· · · ·Q.· ·When was that?

24· · · ·A.· ·When he was in drug court.

25· · · ·Q.· ·Why was he hospitalized at Montevista
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·1· ·Psychiatric Hospital?

·2· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation.

·3· · · · · · THE WITNESS:· There's a question of dual

·4· ·diagnosis, whether he was -- it was drug addiction

·5· ·and bipolar, drug addiction and PTSD, and so Judge

·6· ·Voy ordered him into treatment.

·7· ·BY MR. SMITH:

·8· · · ·Q.· ·What did he do that led to that?

·9· · · · · · I mean, did he get arrested for something

10· ·that led to him getting put into Montevista

11· ·Psychiatric Hospital?

12· · · ·A.· ·No.· He was already in drug court.· I guess

13· ·he had come up dirty or he wasn't doing as well, and

14· ·there was this question about the assault and its

15· ·impact, and so Judge Voy made a decision.

16· · · ·Q.· ·Did Jared have anger management problems

17· ·before the November 2005 fight?

18· · · ·A.· ·No, not that I know of.

19· · · ·Q.· ·If he said that, would you disagree with

20· ·him?

21· · · ·A.· ·No.· He knows what he had and didn't have.

22· ·I didn't see signs of it.

23· · · ·Q.· ·When you smelled marijuana in the house,

24· ·what did you do to discipline him?

25· · · ·A.· ·Well, I would search his room.· It was very
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·1· ·limited what I could take away because mostly

·2· ·everything was gone.· I would turn off his phone.  I

·3· ·would make him come with me wherever I was going.

·4· · · ·Q.· ·What other types of discipline did you

·5· ·impose when you thought he was using drugs?

·6· · · ·A.· ·Other than withdrawal of any kind of

·7· ·privileges or access to money and kind of putting

·8· ·him on house arrest and keeping him with me and,

·9· ·like I said, taking away things, I don't know what

10· ·else there was.

11· · · ·Q.· ·Did you provide incentives when he was off

12· ·drugs?

13· · · ·A.· ·Yes.· And I also --

14· · · ·Q.· ·Like what?

15· · · ·A.· ·I provided incentives for him to get off

16· ·drugs.· Even when he was dirty, I would say, Listen,

17· ·if you can get the next drug test clean, we will go

18· ·here, I will buy these sneakers, I will let this

19· ·friend come over.

20· · · ·Q.· ·You said before that he was in fights as a

21· ·juvenile.

22· · · · · · Was he in fights before that November 2005

23· ·fight?

24· · · ·A.· ·Not that I knew of.

25· · · ·Q.· ·Did he ever come home with any bruises or a
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·1· ·black eye before that fight?

·2· · · ·A.· ·Not that I know of.

·3· · · ·Q.· ·What happened the second time the police

·4· ·came to your apartment?

·5· · · ·A.· ·I don't understand the question.

·6· · · ·Q.· ·You said there were two times, and the

·7· ·second time you said was March or April of 2011.

·8· · · ·A.· ·I thought I had already answered that, but

·9· ·I'll answer again.· They called me.· I was with a

10· ·friend for dinner.

11· · · ·Q.· ·Oh, you did answer this.· I apologize.

12· · · ·A.· ·That's all right.

13· · · ·Q.· ·And he was arrested as a result of that;

14· ·right?

15· · · ·A.· ·I'm not remembering, but I believe so.

16· · · ·Q.· ·If Jared says he told you after the first

17· ·time the police came to your house that he was

18· ·selling marijuana, would you dispute that?

19· · · ·A.· ·After when?

20· · · ·Q.· ·You said that there were two times the

21· ·police came to your house for his drug problems;

22· ·right?

23· · · ·A.· ·But I mean, are you saying that he said it

24· ·as he was being arrested, or he said it since, like

25· ·he said it last week?
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·1· · · ·Q.· ·No.· He said it as he was being arrested or

·2· ·in the aftermath -- well, he wasn't arrested.

·3· · · · · · But he said it as they were at your

·4· ·apartment or in the aftermath of the police leaving

·5· ·that day?

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Can I have a time frame for

·7· ·when we were talking about?

·8· · · · · · Is this after the subject accident or

·9· ·before?

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·The first time the police came to your

12· ·house for his drug problems.

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Well, objection to the extent

14· ·that it was -- objection, whether it's before or

15· ·after the accident.

16· · · · · · Go ahead.

17· · · · · · THE WITNESS:· If he said that as the police

18· ·were dealing with him then that he said something to

19· ·me, then he's mistaken.

20· ·BY MR. SMITH:

21· · · ·Q.· ·If he said it to you within the days

22· ·following that event -- well, strike that.

23· · · · · · If he said that he told you within the days

24· ·following the police having come to your house that

25· ·first time for drugs, that he told you he was
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·1· ·selling marijuana, would he be mistaken about that?

·2· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, relevance.

·3· · · · · · THE WITNESS:· Then, yes, he would have been

·4· ·mistaken.

·5· ·BY MR. SMITH:

·6· · · ·Q.· ·He didn't tell you after that first --

·7· · · ·A.· ·Not that I recall.

·8· · · ·Q.· ·-- time that he was on marijuana?

·9· · · · · · MR. MAZZEO:· Asked and answered.

10· · · · · · THE WITNESS:· Jared and Tikira moved out

11· ·right after that.· We had limited contact.

12· ·BY MR. SMITH:

13· · · ·Q.· ·They moved out right after the first time

14· ·the police came and Jared wasn't arrested?

15· · · ·A.· ·Within that time frame.· And it's possible

16· ·I'm misremembering, but they moved out.

17· · · ·Q.· ·Did they ever move back in?

18· · · ·A.· ·Yes.

19· · · ·Q.· ·How long after that did they move back in?

20· · · ·A.· ·I don't remember.

21· · · ·Q.· ·You don't remember how long they were gone

22· ·for?

23· · · ·A.· ·No.· Because they had moved to someone

24· ·else's apartment in the complex, so it was kind of

25· ·fluid.
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·1· · · ·Q.· ·Can you estimate how many times Jared's

·2· ·been arrested?

·3· · · ·A.· ·No.

·4· · · ·Q.· ·Besides drugs, what has he been arrested

·5· ·for?

·6· · · ·A.· ·I don't know.

·7· · · ·Q.· ·How many times have you called the police

·8· ·to come to your house for Jared?

·9· · · ·A.· ·I don't know.· Numerous times.

10· · · ·Q.· ·More than five?

11· · · ·A.· ·Yes.

12· · · ·Q.· ·More than ten?

13· · · ·A.· ·Yes.

14· · · ·Q.· ·More than 15?

15· · · ·A.· ·Perhaps.· It's possible.

16· · · ·Q.· ·What are the reasons that you've called the

17· ·police to come to your house for Jared?

18· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, relevance.

19· · · · · · THE WITNESS:· Because he was agitated.

20· ·Because I was sure that he was high or -- and a few

21· ·times I wasn't sure if he was having a psychotic

22· ·break or he was high.· Because I needed medical

23· ·attention for him and the police come with the

24· ·medical attention.· Because he had violated

25· ·restraining orders.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·What's the time period where you called the

·3· ·police to come to your house for Jared?

·4· · · · · · In other words, what ages was he?

·5· · · ·A.· ·From his teenage years until he left in

·6· ·September.

·7· · · ·Q.· ·What do you mean by teenage years?

·8· · · ·A.· ·Thirteen, 14.· He would run away or he

·9· ·would -- you know, I called the police for numerous

10· ·things.

11· · · ·Q.· ·Do you know if Jared has ever had a gun?

12· · · ·A.· ·I believe there were weapons charges.· I've

13· ·never seen him with a gun.

14· · · ·Q.· ·Other than the police bringing charges, did

15· ·you ever have knowledge that he had a gun in your

16· ·house?

17· · · ·A.· ·After.

18· · · ·Q.· ·Only after he was charged?

19· · · ·A.· ·Yes.

20· · · ·Q.· ·Has Jared ever hit you?

21· · · ·A.· ·No.· He lifted me once.· I just want to

22· ·clarify because I don't know the -- he put his hands

23· ·on to lift me once to get keys, but he has never

24· ·struck me.

25· · · ·Q.· ·He wasn't violently trying to attack you;

AA_000284

http://www.litigationservices.com


Page 120
·1· ·he was trying to move you to get to something?

·2· · · ·A.· ·He was agitated and I was saying no to

·3· ·keys.· He wanted me to drive him, and he lifted me

·4· ·up to see if they were underneath me.

·5· · · ·Q.· ·Have you ever feared for your safety from

·6· ·Jared?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · ·Q.· ·How many times?

·9· · · ·A.· ·I have no idea how many times.· Maybe eight

10· ·to ten.

11· · · ·Q.· ·Have you ever done anything that provoked

12· ·his anger?

13· · · ·A.· ·From whose point of view, his or mine?

14· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

15· ·speculation, relevance --

16· ·BY MR. SMITH:

17· · · ·Q.· ·Start with yours.

18· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

19· ·relevance --

20· · · · · · THE WITNESS:· From my --

21· · · · · · MR. MAZZEO:· -- speculation.

22· · · · · · THE WITNESS:· I'm sorry.

23· · · · · · MR. MAZZEO:· Sorry.

24· · · · · · THE WITNESS:· From my point of view, I have

25· ·never deliberately agitated him.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·What about not deliberately?

·3· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

·4· · · · · · THE WITNESS:· There have been times that he

·5· ·has become agitated and I have no idea what I did.

·6· ·So provoking, to me, means deliberate.

·7· ·BY MR. SMITH:

·8· · · ·Q.· ·Do you think that you can be an intense

·9· ·person to deal with?

10· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

11· ·speculation, incomplete hypothetical.

12· · · · · · THE WITNESS:· I think I can be intense.  I

13· ·think I can also be very understanding and flexible.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·From Jared's point of view, have you ever

16· ·provoked him?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · ·Q.· ·Do you think Jared loves you?

19· · · ·A.· ·Yes.

20· · · ·Q.· ·Do you think Jared would subject you to

21· ·financial risk if he could avoid it?

22· · · ·A.· ·If he could avoid it?· No.

23· · · ·Q.· ·Has Jared ever been shot that you know of?

24· · · · · · MR. MAZZEO:· Shot or shocked?

25· · · · · · MR. SMITH:· Shot.
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·1· · · · · · MR. MAZZEO:· Shot?

·2· · · · · · MR. SMITH:· With a gun.

·3· · · · · · THE WITNESS:· Has Jared ever been what?

·4· ·BY MR. SMITH:

·5· · · ·Q.· ·Shot.

·6· · · ·A.· ·I don't know.

·7· · · ·Q.· ·Other than the 2011 accident, what motor

·8· ·vehicle accidents are you aware of that Jared has

·9· ·been in?

10· · · ·A.· ·2008.

11· · · ·Q.· ·Okay.· What happened in 2008?

12· · · ·A.· ·We were at my school.· He went out to -- he

13· ·had my school and car keys to go get something out

14· ·of the car or throw some garbage out.· And then I

15· ·got a call from police that he had been in an

16· ·accident at Fuselier near my school.

17· · · ·Q.· ·He was driving your car; right?

18· · · ·A.· ·Yes.

19· · · ·Q.· ·You went out to that accident scene; right?

20· · · ·A.· ·Yes.

21· · · ·Q.· ·Was anyone injured?

22· · · ·A.· ·I don't know.

23· · · ·Q.· ·Was Jared?

24· · · ·A.· ·I believe so.

25· · · ·Q.· ·And what was Jared -- what of Jared was

AA_000287

http://www.litigationservices.com


Page 123
·1· ·injured?

·2· · · ·A.· ·His back --

·3· · · · · · MR. MAZZEO:· And before you answer, just a

·4· ·standing objection to this line of questioning

·5· ·regarding the 2008 accident.

·6· · · · · · THE WITNESS:· His back and neck I think.  I

·7· ·don't know if I'm remembering.

·8· ·BY MR. SMITH:

·9· · · ·Q.· ·Was it a big accident?

10· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

11· · · · · · THE WITNESS:· In terms of damage, yes.

12· ·BY MR. SMITH:

13· · · ·Q.· ·And your car was totalled; right?

14· · · ·A.· ·Yes.

15· · · ·Q.· ·The other car was totalled?

16· · · ·A.· ·I don't know.

17· · · ·Q.· ·It looked like a lot of damage to both

18· ·vehicles; right?

19· · · ·A.· ·Yes.

20· · · ·Q.· ·And how did Jared get your keys?

21· · · ·A.· ·We were at school and Jared's always helped

22· ·me at school.· I've always given him the keys to go

23· ·take things out or go get things from the car.  I

24· ·gave him the keys for that purpose or to dump some

25· ·garbage.· I'm remembering garbage, but I'm not sure.
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·1· ·But to move things back and forth from my classroom

·2· ·and --

·3· · · ·Q.· ·What kind of discipline did you impose

·4· ·after that?

·5· · · ·A.· ·I, again, set some limits.· But Jared was

·6· ·involved with juvenile court at the time, so they

·7· ·extended his -- whatever he was on restriction from,

·8· ·and then I did the same thing that I was doing.

·9· ·That's when I also was much more deliberate in

10· ·hiding the keys and hiding my wallet.· That's when I

11· ·realized he's going to just take whatever he wants.

12· · · ·Q.· ·Was he charged with stealing your car at

13· ·that time?

14· · · ·A.· ·I don't know what he was charged with.

15· · · ·Q.· ·Did you tell the police that he stole it?

16· · · ·A.· ·Yes.· That he was driving without

17· ·permission.

18· · · · · · If I can backtrack for a moment, you didn't

19· ·ask me, but I also told them that in 2011 and they

20· ·wouldn't arrest him for it.

21· · · ·Q.· ·In 2011 you told the officer that Jared

22· ·stole a car?

23· · · ·A.· ·Yes.· That Jared had the car without

24· ·owner's permission.

25· · · ·Q.· ·When did you tell them that?
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·1· · · ·A.· ·When the officer called me from the scene.

·2· · · ·Q.· ·What did the officer say when you told him

·3· ·that?

·4· · · ·A.· ·He said that he couldn't arrest him for it

·5· ·because there was no report.

·6· · · ·Q.· ·You -- it's your testimony that you told

·7· ·the officer Jared took your car without permission

·8· ·and he said he would not arrest him for it?

·9· · · ·A.· ·Um-hmm, yes.

10· · · ·Q.· ·Yes?

11· · · ·A.· ·I'm sorry.· Yes.

12· · · ·Q.· ·If the officer said that you never told him

13· ·that, are you saying he's lying?

14· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, argumentative.

15· · · · · · THE WITNESS:· No.· I'm saying it was 2011

16· ·and he may not remember.· I remember the

17· ·conversation with the officer because it's one

18· ·conversation I've had.

19· · · · · · How many conversations did the officer have

20· ·that day or in his whole career?

21· ·BY MR. SMITH:

22· · · ·Q.· ·What else did you talk -- well, how many

23· ·conversations have you had with police about Jared?

24· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

25· · · · · · THE WITNESS:· I've had quite a few, but I'm
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·1· ·still always Jared's mother.

·2· ·BY MR. SMITH:

·3· · · ·Q.· ·What else did you and the officer talk

·4· ·about when he called you from the scene of the

·5· ·accident?

·6· · · ·A.· ·He told me he was arresting Jared for DUI.

·7· ·I asked him, Is Jared high or drunk?· The officer

·8· ·got a little agitated with me and thought -- he was,

·9· ·Look, lady, I don't need to do this.· I said, Wait,

10· ·let's hold up.· I didn't mean for you to take -- I'm

11· ·not trying to cover for Jared.· I'm trying to

12· ·understand where we are because Jared is going to

13· ·tell me that wasn't.· So can you help me here?· Can

14· ·you tell me?

15· · · ·Q.· ·Were you trying to get the officer to

16· ·arrest Jared for stealing your car?

17· · · ·A.· ·I don't know if I was trying.· I think I

18· ·asked him.

19· · · ·Q.· ·You asked him to arrest Jared for stealing

20· ·your car?

21· · · ·A.· ·I don't think I said, Will you arrest

22· ·Jared?· I said, He does not have permission to have

23· ·that car.· Can we not do something about that?

24· · · ·Q.· ·And what did he say?

25· · · ·A.· ·He said, I'm doing this.· I have to arrest
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·1· ·him for DUI.· I have to arrest him for this.

·2· · · ·Q.· ·Besides the 2008 accident, has Jared been

·3· ·in any other accidents?

·4· · · ·A.· ·Not that I recall.

·5· · · ·Q.· ·Who was your automobile insurer at the time

·6· ·of the 2008 accident?

·7· · · ·A.· ·I don't remember.· It was either Liberty

·8· ·Mutual or California Casualty.

·9· · · ·Q.· ·Did you make a claim?

10· · · ·A.· ·Yes.

11· · · ·Q.· ·And what -- it was a claim for the property

12· ·damage or something else?

13· · · ·A.· ·I don't recall, but they paid for the car

14· ·so --

15· · · ·Q.· ·Your insurance company paid for the car?

16· · · ·A.· ·I believe it was my insurance company.

17· · · ·Q.· ·Did anyone else make a claim as a result of

18· ·that accident?

19· · · ·A.· ·I believe the other party.

20· · · ·Q.· ·And what was their claim for?

21· · · ·A.· ·I don't know.· I'm assuming their damage.

22· · · ·Q.· ·Was there a lawsuit as a result of that

23· ·accident?

24· · · ·A.· ·No, I don't think so.

25· · · ·Q.· ·Did you tell your insurance company that
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·1· ·Jared used the car without your permission in the

·2· ·2008 accident?

·3· · · ·A.· ·Yes.

·4· · · ·Q.· ·Do you know if your insurance company made

·5· ·a decision of whether Jared's use of your car in the

·6· ·2008 accident was permissive?

·7· · · ·A.· ·No.

·8· · · ·Q.· ·Let's talk about the 2005 fight a little

·9· ·bit and specifically Jared's injuries.

10· · · · · · What did he hurt in that fight?· What

11· ·was -- oh, strike that.· Let me ask you a better

12· ·question.

13· · · · · · What was injured in that fight?

14· · · ·A.· ·Both eyes.· He had some other lacerations,

15· ·but we mostly concentrated on the eyes.

16· · · ·Q.· ·Any injuries besides his eyes?

17· · · · · · MR. MAZZEO:· I'd just object to the extent

18· ·it calls for medical expert opinion.

19· · · · · · THE WITNESS:· I believe some soft tissue.

20· ·BY MR. SMITH:

21· · · ·Q.· ·What do you mean by that?

22· · · ·A.· ·Neck, back.

23· · · ·Q.· ·Anything else?

24· · · ·A.· ·Not that I recall, but, again, my focus has

25· ·always been on his eyes.
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·1· · · ·Q.· ·And what were the injuries to his eyes?

·2· · · · · · MR. MAZZEO:· The same foundation,

·3· ·question -- objection.

·4· · · · · · THE WITNESS:· He had a traumatic macular

·5· ·hole in one eye, a scratch on the other that was

·6· ·repaired by laser.

·7· ·BY MR. SMITH:

·8· · · ·Q.· ·Which eye is the traumatic macular hole?

·9· · · ·A.· ·I believe the left.

10· · · ·Q.· ·What is his vision like now in the left

11· ·eye?

12· · · ·A.· ·I don't know.

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Do you know what it's been like at any

16· ·point since the November 2005 fight?

17· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

18· · · · · · THE WITNESS:· That he doesn't have vision

19· ·in that eye.· He sees what he describes it as as a

20· ·black box.

21· ·BY MR. SMITH:

22· · · ·Q.· ·What's his vision been like in his right

23· ·eye since the accident -- or strike that, since the

24· ·2005 fight?

25· · · ·A.· ·I believe it's been strong, but there are
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·1· ·times that it's strained.

·2· · · ·Q.· ·Does he have depth perception in one of his

·3· ·eyes?

·4· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection.

·5· ·BY MR. SMITH:

·6· · · ·Q.· ·Depth perception problems in one of his

·7· ·eyes?

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation.

·9· · · · · · THE WITNESS:· I don't know.· I believe so.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·You went to his doctor's appointment with

12· ·him for his eyes; right?

13· · · ·A.· ·Yes.

14· · · ·Q.· ·Many of them; right?

15· · · ·A.· ·All of them.

16· · · ·Q.· ·Was Jared limited in any activities because

17· ·of his eyes after the fight?

18· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation.

19· · · · · · THE WITNESS:· Yes.· He cannot play sports

20· ·because he cannot damage that other eye.· He was at

21· ·that time looking to play basketball.· Can't play

22· ·basketball.

23· · · · · · There are certain jobs I guess that require

24· ·close-up work or any kind of welding or anything

25· ·like that where he has to -- he has to protect the
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·1· ·other eye.

·2· · · · · · In addition, he gets -- there were times he

·3· ·would get what's called an ocular migraine where he

·4· ·would lose vision in both eyes for upwards of

·5· ·20 minutes.

·6· ·BY MR. SMITH:

·7· · · ·Q.· ·Do you think that Jared can see well enough

·8· ·to drive?

·9· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, calls for medical

10· ·expert opinion, speculation, foundation.

11· · · · · · MS. COMPTON:· Join the foundation.

12· · · · · · THE WITNESS:· Yeah.· I don't think he's

13· ·been declared blind in both eyes.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Has he been declared blind in one eye?

16· · · ·A.· ·It has changed.· There have been times that

17· ·he was considered blind and we had to have like

18· ·the -- and his vision varies, but it never gets to

19· ·full function.· There's a line between blind and

20· ·nearly blind.

21· · · ·Q.· ·Do you think it would be safe for Jared to

22· ·drive with his eye conditions?

23· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation.

24· · · · · · MS. COMPTON:· Join.

25· · · · · · THE WITNESS:· I think he has to go to the
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·1· ·doctor and get checked, but as far as I know, yes.

·2· ·BY MR. SMITH:

·3· · · ·Q.· ·Are there any other issues that Jared has

·4· ·that you think would make it unsafe for him to

·5· ·drive?

·6· · · ·A.· ·Other than drug use?

·7· · · ·Q.· ·Well, you think the drug use would make it

·8· ·unsafe for him to drive; right?

·9· · · · · · MS. COMPTON:· Form, foundation.

10· · · · · · THE WITNESS:· Yes.· If he's an addict in

11· ·recovery and he has clean time, he can certainly

12· ·drive.· If he's an addict who's using, no, he

13· ·shouldn't drive.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Any other issues that you think would make

16· ·it unsafe for Jared to drive a vehicle?

17· · · ·A.· ·Not based on the information that I have

18· ·now.

19· · · ·Q.· ·Do you think Jared had any brain damage

20· ·from the 2005 fight?

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation.

22· · · · · · THE WITNESS:· I have always --

23· · · · · · MS. COMPTON:· Join.

24· · · · · · THE WITNESS:· -- suspected traumatic brain

25· ·injury.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·Have any doctors told you that he had a

·3· ·traumatic brain injury?

·4· · · ·A.· ·Doctors told me there's a possibility.· My

·5· ·insurance did not cover his --

·6· · · ·Q.· ·And what doctor told you there was a

·7· ·possibility?

·8· · · ·A.· ·I don't remember --

·9· · · ·Q.· ·When was that?

10· · · ·A.· ·-- the name?

11· · · · · · From -- the first time I heard it clearly

12· ·was when he was at Cheyenne High School.· The school

13· ·counselor brought it up.· A family physician whose

14· ·name I don't remember said it's a possibility, but

15· ·we couldn't get testing for him.

16· · · ·Q.· ·And what leads he you to think he has a

17· ·traumatic brain injury?

18· · · ·A.· ·His acting out and the nature of the

19· ·injury.· It was a traumatic hit.· Some of his

20· ·speech.· Some of the acting out.· What I know from

21· ·being a special ed teacher working with students

22· ·with TBI and from colleagues who brought it up.

23· ·One -- again, when I was teaching and one of the

24· ·speech therapists said to me, I want you to consider

25· ·TBI.
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·1· · · ·Q.· ·How do you distinguish his acting out

·2· ·between drugs and potentially having a traumatic

·3· ·brain injury?

·4· · · ·A.· ·I don't.

·5· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation.

·6· · · · · · THE WITNESS:· I need a doctor to tell me

·7· ·that.

·8· ·BY MR. SMITH:

·9· · · ·Q.· ·Jared also has migraines?

10· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

11· · · · · · THE WITNESS:· I don't know if he currently

12· ·has them, but yes.

13· ·BY MR. SMITH:

14· · · ·Q.· ·He has had them?

15· · · ·A.· ·Yes.

16· · · ·Q.· ·When he has a migraine, he can't see?

17· · · ·A.· ·Now --

18· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

19· · · · · · THE WITNESS:· When he was younger he just

20· ·would get migraines.· But the ocular comes from,

21· ·yes, he will lose his vision.

22· ·BY MR. SMITH:

23· · · ·Q.· ·What do you mean when he was younger he

24· ·would get them?

25· · · ·A.· ·In third grade.· He outgrew them for a
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·1· ·time.

·2· · · ·Q.· ·So before the fight he had migraines?

·3· · · ·A.· ·Occasionally.

·4· · · ·Q.· ·After the fight he got migraines that were

·5· ·worse?

·6· · · ·A.· ·Yes.

·7· · · ·Q.· ·And the ones after the fight have caused

·8· ·him to lose vision; right?

·9· · · ·A.· ·The ocular migraines, yes.

10· · · ·Q.· ·Anything -- well, strike that.

11· · · · · · Did he get treatment for anything other

12· ·than his eyes after the 2005 fight?

13· · · ·A.· ·He's had glasses.· He's had dentistry.

14· ·He's had headaches.· He's had colds.

15· · · ·Q.· ·Well, medical treatment for any conditions

16· ·related to the 2005 fight?

17· · · ·A.· ·Other than, you know, the medication he was

18· ·put on for PTSD or bipolar, yes.

19· · · ·Q.· ·Just counseling and treatment for his eyes;

20· ·right?

21· · · ·A.· ·Counseling and medication and group homes.

22· · · ·Q.· ·What jobs has Jared held?

23· · · ·A.· ·For a time he worked for something called

24· ·Bartech (phonetic).· And it wasn't an official job,

25· ·but he helped me with tutoring.· We did that
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·1· ·together.

·2· · · ·Q.· ·Anything else?

·3· · · ·A.· ·I don't know.

·4· · · ·Q.· ·How long did he tutor with you?

·5· · · ·A.· ·Off and on for a few years.

·6· · · ·Q.· ·What does off and on mean?

·7· · · ·A.· ·Well, we didn't always tutor.· There are

·8· ·different seasons to tutoring.· There were

·9· ·different -- you know, there were times that he

10· ·wasn't in the home.

11· · · ·Q.· ·What did -- and what did he do with the

12· ·tutoring?

13· · · · · · What was his job?

14· · · ·A.· ·He helped me manage groups.· He helped

15· ·tutor math, especially some of the older students.

16· ·Helped me gather materials.

17· · · ·Q.· ·Did he get paid for tutoring?

18· · · ·A.· ·From me, not from the company.

19· · · ·Q.· ·How much did you pay him?

20· · · ·A.· ·Depends how much I was getting paid and how

21· ·many groups, you know, he was running.

22· · · ·Q.· ·How old was Jared when he was tutoring with

23· ·you?

24· · · ·A.· ·The first time he helped me with a student,

25· ·he was in middle school himself.· I used to do
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·1· ·respite care for a student and Jared would come with

·2· ·me and play with the boy and take him.· The last

·3· ·time he tutored, I think he was 16 or 17.· Might

·4· ·have been 18.

·5· · · ·Q.· ·How long did he work at Bartech for?

·6· · · ·A.· ·A couple months.· I don't know.

·7· · · ·Q.· ·How old was he when he did that?

·8· · · ·A.· ·Seventeen or 18.· Might have been 18.

·9· · · ·Q.· ·How he get to and from work at Bartech?

10· · · ·A.· ·I drove him.

11· · · ·Q.· ·Every day?

12· · · ·A.· ·He didn't work every day.

13· · · ·Q.· ·How many days a week did he work?

14· · · ·A.· ·Sometimes three.· Sometimes seven days

15· ·straight.· It was, you know -- and then sometimes he

16· ·would have a ride from a co-worker.

17· · · ·Q.· ·What were his hours?

18· · · ·A.· ·They varied.· Sometimes he would leave at

19· ·5:00 in the morning and come back -- you know, I

20· ·think they were putting something into the Cosmo.

21· · · ·Q.· ·Did he have a job at the time of this

22· ·accident in January 2011?

23· · · ·A.· ·I don't think so.

24· · · ·Q.· ·Has he ever been able to support himself

25· ·with a legitimate job?
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·1· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

·2· · · · · · THE WITNESS:· He seemed to be making good

·3· ·money at Bartech.· He paid part for he and Tikira to

·4· ·live in the house and then they had money for other

·5· ·things.

·6· ·BY MR. SMITH:

·7· · · ·Q.· ·When he was working at Bartech, he was

·8· ·living with you?

·9· · · ·A.· ·For part of the time.

10· · · ·Q.· ·And where was he living the other part of

11· ·the time?

12· · · ·A.· ·I think it might have been the whole time.

13· · · ·Q.· ·Why hasn't he had any steady job at least

14· ·since he finished school?

15· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

16· · · · · · THE WITNESS:· You're asking my opinion?

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·Yes.

19· · · ·A.· ·Because he suffers from a drug addiction.

20· ·Because there's a lifestyle that goes with that drug

21· ·addiction, and I think he thought that would

22· ·entertain him because he's made himself a little bit

23· ·helpless.

24· · · ·Q.· ·What's he been doing for money since he

25· ·turned 18?
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·1· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation.

·2· · · · · · THE WITNESS:· There was a time that he

·3· ·worked.· There was a time that he was stealing from

·4· ·me.· There was a time that he said he worked in the

·5· ·grow house.· I don't know.· There's a lot of time

·6· ·since he's been 18 that he's not been home.

·7· ·BY MR. SMITH:

·8· · · ·Q.· ·Does he pay child support?

·9· · · ·A.· ·I don't think so.

10· · · ·Q.· ·Do you know if he's ever paid child

11· ·support?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, relevance.

13· · · · · · THE WITNESS:· I don't think so.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Have you paid child support for him?

16· · · ·A.· ·No.

17· · · ·Q.· ·Did Jared ever drive your car before the

18· ·2011 accident?

19· · · ·A.· ·With permission or without?

20· · · · · · MR. MAZZEO:· Well, other than the 2008

21· ·accident we talked about?

22· · · · · · MR. SMITH:· Including that.· I'm just --

23· ·let me ask the questions.

24· · · · · · MR. MAZZEO:· Okay.

25· · · · · · MR. SMITH:· If you want to ask questions
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·1· ·when I'm done, you're free to ask questions when I'm

·2· ·done.

·3· · · · · · MR. MAZZEO:· Okay.· And I will.· I will.

·4· · · · · · MR. SMITH:· Stop giving her the answers and

·5· ·also let her answer the questions.

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Well, we've already gone over

·7· ·an area where she's already talked about him driving

·8· ·a car prior to the subject accident, so I want

·9· ·clarification.

10· · · · · · MR. SMITH:· Okay.· If you have an

11· ·objection, lodge your objection.

12· · · · · · MR. MAZZEO:· All right.· Objection

13· ·clarification of the question.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Did Jared ever drive your car before the

16· ·2011 accident?

17· · · · · · MR. MAZZEO:· Asked and answered.

18· · · · · · THE WITNESS:· Yes.

19· ·BY MR. SMITH:

20· · · ·Q.· ·How many occasions?

21· · · ·A.· ·I have no idea.

22· · · ·Q.· ·How many do you know about?

23· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

24· · · · · · MR. SMITH:· It's not speculation if I ask

25· ·her what she knows, Pete.
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·1· · · · · · THE WITNESS:· I know that when I thought he

·2· ·had a permit, I took him driving a handful of times.

·3· ·I know that, you know, he told me after the fact

·4· ·that he had taken the car without permission.

·5· · · · · · So if you're counting without permission or

·6· ·times that I thought Tikira, who was a licensed

·7· ·driver and the mother of my grandchildren, had the

·8· ·car and it turned out Jared was driving, maybe ten

·9· ·to 20 times.· I'm solely guessing.

10· · · ·Q.· ·How many times do you know of he drove your

11· ·car without permission before January 2nd, 2011?

12· · · · · · THE WITNESS:· I don't know.

13· ·BY MR. SMITH:

14· · · ·Q.· ·Well, how many times do you know about?

15· · · · · · I know you know about one for sure, right,

16· ·in 2008?

17· · · ·A.· ·Right.· And I know about 2011.

18· · · ·Q.· ·Besides those two, how many do you know

19· ·about?

20· · · ·A.· ·That he's told me outright?· Four, maybe

21· ·four or five.

22· · · ·Q.· ·Four before the January 2011 accident?

23· · · ·A.· ·Um-hmm.

24· · · ·Q.· ·Yes?

25· · · ·A.· ·Yes.· I'm sorry.· Yes.· I'm getting tired.
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·1· · · ·Q.· ·How did he get the keys --

·2· · · · · · MS. COMPTON:· Do you want to take a break?

·3· · · · · · THE WITNESS:· No.

·4· ·BY MR. SMITH:

·5· · · ·Q.· ·How did he get the keys those other four or

·6· ·five times?

·7· · · ·A.· ·He found them or he took them.· There was a

·8· ·time that I believed I had the keys, came out and

·9· ·saw my car gone.· That's one of the times I knew to

10· ·start hiding the keys.

11· · · · · · He told me he didn't drive, a neighbor had

12· ·driven.· And then when I threatened to call the

13· ·police, he confessed he did it.· So that was one

14· ·time that I knew about.

15· · · · · · Then there have been times since then that

16· ·he said, you know, I've taken the car more, I took

17· ·the car more times than that.

18· · · ·Q.· ·Where did he find the keys those times?

19· · · ·A.· ·I don't know.

20· · · ·Q.· ·You said he drove with you a handful of

21· ·times.

22· · · · · · How many times was that?

23· · · ·A.· ·Five, ten.

24· · · ·Q.· ·How many times did you let him drive when

25· ·Tikira was in the car?
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·1· · · ·A.· ·I don't know.· I let Tikira drive about ten

·2· ·or 15 times because I took her for her accident -- I

·3· ·mean, for her driver's license.

·4· · · ·Q.· ·Did you ever let Jared and Tikira take the

·5· ·car where you knew Jared would be driving?

·6· · · ·A.· ·I don't think so.· I don't know.

·7· · · ·Q.· ·Did you ever let Jared drive your car with

·8· ·any other adult besides you?

·9· · · ·A.· ·Not that I remember.· It's possible because

10· ·he had his permit and had to get hours, but I'm not

11· ·remembering any specifics.

12· · · ·Q.· ·Those few times that Jared told you he took

13· ·the car without permission, besides the 2008 and

14· ·2011 accident, did you ever report the car stolen?

15· · · ·A.· ·Not after the fact, no.

16· · · · · · I believe I called once and they said, Is

17· ·the car there now?· Do you know when?

18· · · · · · They don't take reports so easily.

19· · · ·Q.· ·Do you remember last time I asked you if

20· ·Jared had ever driven the car with your permission

21· ·and you said no?

22· · · ·A.· ·If he had ever driven the car with my

23· ·permission?· I don't remember.

24· · · ·Q.· ·I'm going to read you the question and the

25· ·answer.
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·1· · · ·A.· ·Okay.

·2· · · ·Q.· ·This is on page 17, line 18 because your

·3· ·counsel is looking at the transcript.

·4· · · · · · Question:· Before January 2nd, 2011, had

·5· ·you ever let Jared drive your car?

·6· · · · · · Answer:· No.

·7· · · · · · That's not true; right?

·8· · · ·A.· ·I'm sorry.· You're confusing me.

·9· · · ·Q.· ·Well, you remember coming to my office in

10· ·September 2013; right?

11· · · · · · Yes?

12· · · ·A.· ·Yes, I'm sorry.

13· · · ·Q.· ·You remember sitting here with the court

14· ·reporter; right?

15· · · ·A.· ·Yes.

16· · · ·Q.· ·You remember the court reporter placing you

17· ·under oath; right?

18· · · ·A.· ·Yes.

19· · · ·Q.· ·You remember me asking questions and you

20· ·answering those questions; correct?

21· · · ·A.· ·Yes.

22· · · ·Q.· ·And you answered my question:· Before

23· ·January 2nd, 2011, had you ever let Jared drive your

24· ·car?· And you said:· No.

25· · · ·A.· ·That's not the part that's confusing me.
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·1· · · ·Q.· ·What's confusing you?

·2· · · ·A.· ·I think I was confused by:· Did I let him

·3· ·drive by himself?· Did I let him drive without a

·4· ·license?· And that answer is no.

·5· · · · · · Did I let him go with Tikira?· Because

·6· ·since that time, Jared has said that he had that and

·7· ·he -- and I may be mistaken, but I never handed

·8· ·Jared the car and said, Go take the car.

·9· · · ·Q.· ·Why didn't you tell me at that time that

10· ·you had driven with Jared driving?

11· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, argumentative.

12· · · · · · THE WITNESS:· I don't believe you asked me.

13· ·I don't know how much I remembered or what the time

14· ·frame was.

15· · · · · · Have I ever?· He was learning how to drive.

16· ·Have I ever driven with him?· Yes.· I don't know

17· ·what you asked me.

18· · · · · · Also, I need to clarify that an awful lot

19· ·has happened in a very short period of time.· I --

20· ·well, let me not say that part.

21· · · · · · It's exhausting, this whole thing.· So are

22· ·there things sometimes that I need prompted to

23· ·remember?· Yes.

24· ·BY MR. SMITH:

25· · · ·Q.· ·Do you know Jared was pulled over in your
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·1· ·car in November 2010?

·2· · · ·A.· ·No.

·3· · · ·Q.· ·You're not -- are you aware that he got a

·4· ·ticket for a broken headlight in your car at some

·5· ·point?

·6· · · ·A.· ·No.

·7· · · ·Q.· ·Did you ever fix the headlight in the car

·8· ·that he was in an accident in on January 2nd, 2011?

·9· · · ·A.· ·I don't remember, but I don't think so.

10· · · ·Q.· ·Do you know about any other traffic tickets

11· ·Jared has gotten?

12· · · ·A.· ·No.

13· · · ·Q.· ·Do you know that he's been cited for

14· ·driving without a license in your vehicle?

15· · · ·A.· ·No.

16· · · ·Q.· ·Did Jared ever drive you to work?

17· · · ·A.· ·No.

18· · · ·Q.· ·Why would he say that?

19· · · ·A.· ·I can't answer.

20· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation --

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, yeah, assumes facts

22· ·not in evidence.

23· · · · · · THE WITNESS:· I would assume he's either

24· ·mistaken or is giving a reason why he wasn't driving

25· ·without permission.· He's, again, a kid in trouble,
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·1· ·who thinks that I'm going to get him out of trouble.

·2· ·BY MR. SMITH:

·3· · · ·Q.· ·Do you think that he would place you in

·4· ·trouble in order to get himself out of trouble?

·5· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

·6· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation.

·7· · · · · · THE WITNESS:· I don't think he would

·8· ·realize he's putting me in trouble.· I think he

·9· ·would think that I can fix that or that I can -- or

10· ·I wouldn't be in trouble if he said that because

11· ·what trouble could I be in.

12· · · · · · Do I think Jared wants to hurt me?· No.

13· ·But do I think Jared has hurt me?· Sure.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·If he says that he drove you to work, he

16· ·would be lying?

17· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection,

18· ·mischaracterization.

19· · · · · · THE WITNESS:· I think he would be --

20· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

21· · · · · · THE WITNESS:· I'm sorry.

22· · · · · · I think he would be mistaken.· I think he

23· ·also might be missing information.

24· · · · · · Did he and Tikira take me to work when

25· ·Tikira -- yes.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·But you're saying he wasn't driving?

·3· · · ·A.· ·I'm saying he wasn't driving.

·4· · · ·Q.· ·What did you do to teach Jared how to

·5· ·drive?

·6· · · ·A.· ·I drove with him, and then when that didn't

·7· ·work as well, friends of mine drove with him.

·8· · · ·Q.· ·What do you mean when that didn't work as

·9· ·well?

10· · · ·A.· ·We're mother and son.· We would argue.

11· · · ·Q.· ·What friends did you have drive with Jared?

12· · · ·A.· ·I would be guessing, but I think I remember

13· ·my friend Bonnie took him once or twice.· And it

14· ·didn't -- we didn't do it very often.

15· · · ·Q.· ·Was that before or after the January 2011

16· ·accident?

17· · · ·A.· ·It would have been before.

18· · · ·Q.· ·Do you know if Jared ever took a driver's

19· ·education class?

20· · · ·A.· ·I thought that he did in school.

21· · · ·Q.· ·Why do you think that?

22· · · ·A.· ·Because I thought -- he told me that and I

23· ·thought it was a part of school.

24· · · ·Q.· ·Did you ever send Jared to run errands in

25· ·your car?
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·1· · · ·A.· ·No.

·2· · · ·Q.· ·So if he said that, he's lying?

·3· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection.

·4· · · · · · THE WITNESS:· Again, I'm --

·5· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation, form.

·6· · · · · · THE WITNESS:· I don't know if he's lying or

·7· ·if he's mistaken or if he's saying he and Tikira

·8· ·went or he went and did errands.· I don't know what

·9· ·his rationale is.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·If you said -- strike that.

12· · · · · · If he said that you sent him to run errands

13· ·alone in your car, he would be lying?

14· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

15· · · · · · THE WITNESS:· He would be wrong.

16· · · · · · MR. MAZZEO:· Incomplete hypothetical.

17· · · · · · THE WITNESS:· He would be wrong.

18· ·BY MR. SMITH:

19· · · ·Q.· ·You never sent him to get Ho-Hos for you?

20· · · ·A.· ·Was I in the car and I asked him to go

21· ·inside?· Yes.· Do I eat Ho-Hos?· Yes.

22· · · · · · Again, this is a kid who has distorted

23· ·memories now, but also has an -- is entitled, and so

24· ·this is how that conversation could go:· Gee, I wish

25· ·I had some Ho-Hos.· We don't have any in the house.
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·1· · · · · · Jared's thinking:· I'm going to take mom's

·2· ·car.· I'll bring her back some Ho-Hos.· It'll be

·3· ·fine.

·4· · · · · · Put those two together, Jared gets:· She

·5· ·sent me for Ho-Hos.

·6· · · · · · I can't tell you how a 21-year-old -- what

·7· ·rationalizations and distortions he has.· But did I

·8· ·say to him:· Please, go to the store and get me

·9· ·Ho-Hos?· No.

10· · · ·Q.· ·Do you like Nesquik?

11· · · ·A.· ·No.

12· · · · · · MS. COMPTON:· I'm just wondering where that

13· ·came from.

14· · · · · · THE WITNESS:· Because Jared probably said

15· ·he went to go get Nesquik.

16· · · · · · MS. COMPTON:· I don't think he said that.

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·If Jared said he drove your car once or

19· ·twice a week before the accident, would he be lying?

20· · · ·A.· ·Would he be mistaken?· Yes.

21· · · ·Q.· ·You never let Jared take your car to pay

22· ·bills?

23· · · ·A.· ·No.

24· · · ·Q.· ·You never let Jared take your car to go to

25· ·the grocery store?
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·1· · · ·A.· ·No.

·2· · · ·Q.· ·Do you let Jared drive his kids places in

·3· ·your car?

·4· · · · · · MS. COMPTON:· Can we take a break?

·5· · · · · · MR. SMITH:· Let me finish this part.

·6· · · · · · MS. COMPTON:· Can I talk to you?

·7· · · · · · MR. MAZZEO:· Yeah.

·8· · · · · · She has a question.

·9· · · · · · What was the question?

10· · · · · · THE WITNESS:· Do I let him drive his kids

11· ·places.

12· ·BY MR. SMITH:

13· · · ·Q.· ·Yes.

14· · · ·A.· ·No.

15· · · ·Q.· ·Have you ever asked him to pick things up

16· ·on his way home when he's out in your car?

17· · · ·A.· ·No.

18· · · ·Q.· ·Have you ever called him and asked him to

19· ·bring your car back?

20· · · ·A.· ·Yes.

21· · · ·Q.· ·When did that happen?

22· · · ·A.· ·Years before, like years ago.

23· · · ·Q.· ·Years before the 2011 accident?

24· · · ·A.· ·No.· Years ago.· Years before this -- we

25· ·got to this point.· Once -- when I started hiding
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·1· ·the keys.

·2· · · ·Q.· ·So it was before the 2011 accident?

·3· · · ·A.· ·Right.

·4· · · · · · If you reference, I said there was a time

·5· ·that I went outside and found my car missing and he

·6· ·said the neighbor was driving.· I called him and

·7· ·said bring the car back.

·8· · · ·Q.· ·What did he do?

·9· · · ·A.· ·Brought the car back.

10· · · ·Q.· ·That's only happened one time?

11· · · ·A.· ·I don't remember.· I think it was only

12· ·once.

13· · · ·Q.· ·You've only -- in the last 15 years, you've

14· ·only owned one car at a time; right?

15· · · ·A.· ·One car at a time?· Yes.

16· · · ·Q.· ·Jared has never owned a car?

17· · · ·A.· ·I don't know.

18· · · ·Q.· ·When he lived with you, he never owned a

19· ·car?

20· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

21· · · · · · THE WITNESS:· He bought a car.· I don't

22· ·know if he did what you need to do to own it, but he

23· ·bought a car with his Bartech money.

24· ·BY MR. SMITH:

25· · · ·Q.· ·Did he own his own -- well, strike that.
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·1· · · · · · Did he ever drive the car that he bought

·2· ·with the Bartech money?

·3· · · ·A.· ·I don't know.· I think it was a damaged

·4· ·car.· I don't know.

·5· · · ·Q.· ·You don't know if it worked?

·6· · · ·A.· ·I don't know if it worked.· I don't know if

·7· ·he drove it.· I didn't know about the deal.

·8· · · ·Q.· ·Did you ever see that car?

·9· · · ·A.· ·Yes.

10· · · ·Q.· ·Did you ever see someone driving it?

11· · · ·A.· ·No.

12· · · ·Q.· ·Did Tikira own a car when she lived with

13· ·you?

14· · · ·A.· ·No.

15· · · · · · MR. SMITH:· All right.· Go ahead and take a

16· ·break.

17· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

18· ·approximately 4:26 p.m.· We're going off the record.

19· · · · · · ·(Thereupon, a break was taken.)

20· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

21· ·approximately 4:39 p.m.· We're back on the record.

22· ·BY MR. SMITH:

23· · · ·Q.· ·In the last ten years has your mother owned

24· ·a car?

25· · · ·A.· ·Yes.
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·1· · · ·Q.· ·Has Jared ever driven her car?

·2· · · ·A.· ·I don't know.

·3· · · ·Q.· ·Do you know if Jared ever took that car

·4· ·when he was living there?

·5· · · ·A.· ·I don't know.

·6· · · ·Q.· ·Besides your car, do you know any other

·7· ·vehicles that Jared has driven?

·8· · · ·A.· ·I don't know.

·9· · · ·Q.· ·On the day of the January 2011 accident,

10· ·before the accident, did he ask to use your car?

11· · · ·A.· ·No.

12· · · ·Q.· ·If he said he asked to use your car, would

13· ·he be lying?

14· · · ·A.· ·He'd be mistaken.

15· · · ·Q.· ·At the Gowan apartment you had a garage;

16· ·right?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

19· · · · · · MR. SMITH:· What's the form problem with

20· ·that question?

21· · · · · · MS. COMPTON:· You said you had a garage.

22· · · · · · MR. SMITH:· What -- do you want to get a

23· ·dictionary and look up the term "garage?"

24· · · · · · MS. COMPTON:· No, no.· I was saying you

25· ·were telling her that.· You weren't asking a
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·1· ·question.· You were telling her the answer.

·2· ·BY MR. SMITH:

·3· · · ·Q.· ·There was a garage at your apartment at the

·4· ·Gowan apartment; right?

·5· · · ·A.· ·Yes.

·6· · · ·Q.· ·You could lock the car in the garage;

·7· ·correct?

·8· · · ·A.· ·Yes.

·9· · · ·Q.· ·How often did you park in the garage around

10· ·that time period of December 2010 and January 2011?

11· · · ·A.· ·I don't remember.

12· · · ·Q.· ·Why would you not park in the garage?

13· · · ·A.· ·Because I always had school stuff or

14· ·groceries and where we parked was right by the

15· ·apartment.

16· · · ·Q.· ·The garage was further away than the

17· ·parking spot you normally parked in?

18· · · ·A.· ·Yes.· And I had to deal with the garage

19· ·door.· It didn't always work.· Maintenance was not

20· ·always great about fixing that door.· It became a

21· ·hassle to use it.

22· · · ·Q.· ·When did that start?

23· · · ·A.· ·I don't remember.

24· · · ·Q.· ·You could ask maintenance to fix it if it

25· ·was broken; correct?
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·1· · · ·A.· ·I did ask maintenance and it took them

·2· ·forever to fix it.

·3· · · ·Q.· ·How did the garage lock?

·4· · · ·A.· ·I believe there was a remote.

·5· · · ·Q.· ·It was an --

·6· · · ·A.· ·Clicker.

·7· · · ·Q.· ·-- electronic clicker?

·8· · · ·A.· ·Yes.

·9· · · ·Q.· ·So you could have put the car in the

10· ·garage, closed it with the electronic clicker, and

11· ·without that clicker, Jared could not have gotten

12· ·into the garage?

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, incomplete

14· ·hypothetical.

15· · · · · · MS. COMPTON:· Form.

16· · · · · · THE WITNESS:· No.· I believe you can open

17· ·the door without the -- you could just manually open

18· ·the door.

19· ·BY MR. SMITH:

20· · · ·Q.· ·You could just lift it up?

21· · · ·A.· ·I believe so.· And if I can add, you can do

22· ·that in my house.· The house I rent now, you can do

23· ·that.

24· · · ·Q.· ·Anybody can go open the door and get into

25· ·your garage?
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·1· · · ·A.· ·I believe so.

·2· · · ·Q.· ·In the apartment that you described earlier

·3· ·the Gowan apartment, did the master bedroom have its

·4· ·own bathroom?

·5· · · ·A.· ·Yes.

·6· · · ·Q.· ·Did that bathroom have a lock on it?

·7· · · ·A.· ·I don't remember.

·8· · · ·Q.· ·Where were you when Jared took the keys in

·9· ·January 2011?

10· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, assumes facts not

11· ·in evidence.

12· · · · · · THE WITNESS:· I don't know because I don't

13· ·know when he took the keys.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·Did you have a safe in the Gowan apartment

16· ·in January 2011 at the time of the accident?

17· · · ·A.· ·I don't know if we had it in 2011.· I had

18· ·one at one point.

19· · · ·Q.· ·What kind of safe was it?

20· · · ·A.· ·If I recall correctly, and I may be

21· ·mistaken, I've had two different:· One with a key

22· ·and one with a combination.

23· · · ·Q.· ·If you had put the keys to the car in the

24· ·safe, could Jared have gotten them?

25· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

AA_000322

http://www.litigationservices.com


Page 158
·1· ·speculation, incomplete hypothetical.

·2· · · · · · THE WITNESS:· I believe so.· They were more

·3· ·like lock boxes than safes.

·4· ·BY MR. SMITH:

·5· · · ·Q.· ·You believe he could have gotten into it?

·6· · · ·A.· ·I do.

·7· · · ·Q.· ·How?

·8· · · ·A.· ·Again, Jared is very resourceful.· So the

·9· ·one with the key you can jimmy.· Or if he had -- if

10· ·there are two keys, it's possible you take them --

11· ·I'm really, really guessing on that one.

12· · · · · · The combination one, if he had seen me do

13· ·it and I didn't realize.· But also most lock boxes,

14· ·if you manipulate them enough, if you bang them, if

15· ·use a tool, you can open them.· I would have bought

16· ·them at Walmart.

17· · · ·Q.· ·Did you have a spare key to the car that he

18· ·was in January 2nd, 2011?

19· · · ·A.· ·I don't recall.

20· · · ·Q.· ·Did you ever have a spare key to one of

21· ·your cars in your apartment at the Gowan apartment?

22· · · ·A.· ·I don't recall.

23· · · ·Q.· ·What were the hiding places that you used

24· ·for your keys around the time of the January 2011

25· ·accident?
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·1· · · ·A.· ·Under the bed.· In the -- in his section of

·2· ·the bathroom like way behind in the cabinet under

·3· ·the sink while I was in the shower.· In the closet

·4· ·in different purses.· In the closet underneath

·5· ·things.· In a briefcase and then I would hide the

·6· ·briefcase under the bed.· In dresser drawers.

·7· ·Inside things.· Inside garbage cans.· Inside garbage

·8· ·I thought he wouldn't go through.· In -- while I was

·9· ·cooking, in various drawers in the kitchen.

10· ·Sometimes underneath several cushions on the couch,

11· ·like underneath the couch.· Under the recliner,

12· ·under the recliner, so I'd have to get up and he'd

13· ·have to lift the couch to find it.· Any place that I

14· ·could think of.

15· · · ·Q.· ·You hid your car keys in all of those

16· ·places?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · ·Q.· ·Where were they hidden the day that he took

19· ·them on January 2nd, 2011?

20· · · ·A.· ·I don't recall because, again, I don't know

21· ·when he took them.

22· · · ·Q.· ·Were they hidden inside or outside your

23· ·bedroom?

24· · · ·A.· ·I don't recall.

25· · · ·Q.· ·If you were in the bedroom, why wouldn't
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·1· ·you bring the keys in there and lock the door?

·2· · · ·A.· ·Because I may have been in the bedroom only

·3· ·for a few minutes because that's where the bathroom

·4· ·was.· I didn't have a TV in the room.

·5· · · · · · If he were home and I were going in the

·6· ·room, he'd have to see where I took the keys from if

·7· ·I took them out of the living room.· I might have

·8· ·thought they were safer where I had hidden them

·9· ·while I went to the bedroom to go to the bathroom.

10· · · ·Q.· ·Do you think you could have gotten a safe

11· ·to keep the keys in so he couldn't have taken your

12· ·car?

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, incomplete

14· ·hypothetical, speculation.

15· · · · · · THE WITNESS:· Not to -- not to the -- I

16· ·mean, it would have been a very big safe and super

17· ·expensive to keep and still he would have figured

18· ·out the combination or seen me do the combination.

19· ·BY MR. SMITH:

20· · · ·Q.· ·You think that he's crafty enough that he

21· ·could have cracked any safe you could have bought?

22· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation,

23· ·incomplete hypothetical.

24· · · · · · THE WITNESS:· I would not use the word

25· ·"crafty."· I think he was relentless.· I think he is
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·1· ·clever.· I think that I'm not as relentless and

·2· ·clever.

·3· · · · · · I think that it is to his advantage to be

·4· ·able to take what he needs to take, and when you are

·5· ·an addict who is craving, whether it's gambling or

·6· ·drugs, you do things that people who are not craving

·7· ·don't know you're going to do.

·8· ·BY MR. SMITH:

·9· · · ·Q.· ·You know Jared says that he took the keys

10· ·off the counter; correct?

11· · · ·A.· ·I have read that.

12· · · ·Q.· ·Why would he lie about that?

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, mischaracterizes --

14· · · · · · · ·(Multiple parties speaking.)

15· · · · · · MR. SMITH:· Well, wait a minute.· Let me

16· ·ask you the question first.

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·Do you think he's lying about that?

19· · · ·A.· ·I think he's mistaken.· I think he may have

20· ·seen them there earlier.· I also don't think it

21· ·matters.

22· · · ·Q.· ·Why don't you think it matters?

23· · · ·A.· ·Because you -- because I leave keys on the

24· ·counter does not mean you have permission to take

25· ·the car.
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·1· · · · · · The ten thousand times that I said, "Don't

·2· ·take the car.· It is the only way we get to work.

·3· ·It is the only way I can pay bills," why would that

·4· ·not matter more than them being on the mantel?· So I

·5· ·think it's a ridiculous point.

·6· · · · · · But could he have seen them there earlier

·7· ·in the day or a different day or a day when I was

·8· ·standing right by them or when I put down groceries?

·9· ·Sure.

10· · · ·Q.· ·Is there a chance that the keys were on the

11· ·counter when he took them?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation.

13· · · · · · THE WITNESS:· There's a chance.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·You said before you told him 10,000 times,

16· ·and I know you're exaggerating, but -- well, you are

17· ·exaggerating; right?

18· · · ·A.· ·Yes, I am exaggerating.

19· · · ·Q.· ·Can you estimate how many times you

20· ·actually told him not to take the car?

21· · · ·A.· ·No.

22· · · ·Q.· ·Why would you be telling him not to take

23· ·the car?

24· · · ·A.· ·Because he had taken the car.· Because

25· ·there was an accident in 2008.· Because maybe he
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·1· ·begged, Hey, mom, can I drive?· Or if I -- he was

·2· ·always negotiating:· If I get a license, if I do my

·3· ·homework.

·4· · · · · · And the conversation wouldn't always be:

·5· ·Jared, you can't take the car.· Sometimes the

·6· ·conversation would be:· Jared, that car is our

·7· ·life's blood.· I go to work.· I work multiple jobs.

·8· ·With the baby -- we need that car.

·9· · · ·Q.· ·Did you ever tell Jared if he got a license

10· ·he could drive your car?

11· · · ·A.· ·I don't know.

12· · · ·Q.· ·You let Tikira drive the car after she got

13· ·a license; right?

14· · · ·A.· ·Yes.

15· · · ·Q.· ·And you let Tikira drive the car after she

16· ·got a license when you were not in the car; right?

17· · · ·A.· ·Yes.

18· · · ·Q.· ·Do you know whether your insurance company

19· ·in this case made a determination of whether Jared's

20· ·use of the car was permissive?

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, relevance.

22· · · · · · THE WITNESS:· I do not.

23· ·BY MR. SMITH:

24· · · ·Q.· ·At the time of the accident, Jared's CDs

25· ·were in the car; right?
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·1· · · ·A.· ·I don't know.

·2· · · ·Q.· ·Do you know if he had any DVDs in the car?

·3· · · ·A.· ·I don't know.

·4· · · ·Q.· ·Do you know if he had a hoodie in the car?

·5· · · ·A.· ·I don't know.

·6· · · ·Q.· ·You know what a hoodie is; right?

·7· · · ·A.· ·Yes.· A jacket with a -- a shirt with a

·8· ·hood.

·9· · · ·Q.· ·Do you know if he had any cell phone

10· ·chargers in the car?

11· · · ·A.· ·I don't know what he had in the car.

12· · · ·Q.· ·Well, why would he have things in the car

13· ·if he wasn't allowed to drive the car?

14· · · ·A.· ·Because he went places in the car.· He's my

15· ·son.· He got cold, so he had a hoodie, or I played

16· ·his CDs.· He's my son.· It's a family car.

17· · · ·Q.· ·Well, what of your stuff was in the car at

18· ·the time of the accident?

19· · · ·A.· ·I don't recall.· I would be guessing.· But

20· ·I'm assuming that I also had CDs, that I probably

21· ·had a jacket, that I had some school things.· I know

22· ·when the car got totalled, I had to go and clean it

23· ·out.

24· · · · · · I am also -- sorry to sound sexist but -- a

25· ·woman.· My car is like a third -- a second purse.  I
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·1· ·have stuff in the car.

·2· · · ·Q.· ·Has Jared ever had a driver's license?

·3· · · ·A.· ·Not that I know, no.

·4· · · ·Q.· ·Has it ever been legal for him to drive a

·5· ·car without another adult in the car?

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, calls for a legal

·7· ·conclusion.

·8· · · · · · THE WITNESS:· Not that I know of.

·9· ·BY MR. SMITH:

10· · · ·Q.· ·Has Jared ever had a driving permit?

11· · · ·A.· ·I thought he did.

12· · · ·Q.· ·Has he ever actually had one?

13· · · ·A.· ·I don't know.

14· · · ·Q.· ·When did you think he had one?

15· · · ·A.· ·Just before his 18th birthday.· In fact, I

16· ·took his 18th birthday off from work to take him to

17· ·the DMV to go for his driver's license.· He turned

18· ·me down.

19· · · · · · The times that I paid for it online.· The

20· ·times that his grandmother paid for it.· The times

21· ·that I went online to sign him up.

22· · · ·Q.· ·How many times did you actually go to the

23· ·DMV with him?

24· · · ·A.· ·I don't recall.

25· · · ·Q.· ·More than once?
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·1· · · ·A.· ·I believe so.

·2· · · ·Q.· ·More than five times?

·3· · · ·A.· ·I don't think so.

·4· · · ·Q.· ·What happened when you went to the DMV?

·5· · · ·A.· ·I don't recall.· I thought that he got a

·6· ·permit one time.· It was to get an ID when -- at

·7· ·least twice it was to take Tikira for her test.  I

·8· ·don't remember each time.

·9· · · ·Q.· ·And what was it that you paid for online?

10· · · ·A.· ·His permit.

11· · · ·Q.· ·And how did you pay for it online?

12· · · ·A.· ·You go online to the DMV.· You use your

13· ·credit card or debit card and you pay whatever the

14· ·fee is.

15· · · ·Q.· ·When did you do that?

16· · · ·A.· ·I don't recall exact dates, but before his

17· ·18th birthday once he came home from Utah.

18· · · ·Q.· ·In between the time he came home from

19· ·Odyssey House and the time that he turned 18?

20· · · ·A.· ·Yes.

21· · · ·Q.· ·What type of credit card did you use?

22· · · ·A.· ·My debit card.

23· · · ·Q.· ·What bank is that from?

24· · · ·A.· ·I don't know where it was from at the time.

25· ·It would either have been Silver State Schools,
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·1· ·Nevada State Bank, or Chase.· I don't remember who I

·2· ·had at the time.

·3· · · ·Q.· ·How much did you have to pay for the

·4· ·permit?

·5· · · ·A.· ·I believe I paid between 20 and 40.

·6· · · ·Q.· ·Did you ever see Jared take the driving

·7· ·test at the DMV?

·8· · · ·A.· ·No.

·9· · · ·Q.· ·Did you ever see Jared take a written test

10· ·at the DMV?

11· · · ·A.· ·Yes.

12· · · ·Q.· ·When was that?

13· · · ·A.· ·I don't remember.

14· · · ·Q.· ·Was it before or after the 2011 accident?

15· · · ·A.· ·Before.

16· · · ·Q.· ·Did he pass?

17· · · ·A.· ·I thought he had.

18· · · ·Q.· ·Did you pay for a permit that time?

19· · · ·A.· ·I remember being at the DMV and paying

20· ·his -- and waiting.· And perhaps I have it confused

21· ·with Tikira, but I remember waiting while someone

22· ·went and took a test, and then we went and paid.

23· ·That's when I thought he had a permit.

24· · · · · · I remember one of them taking their

25· ·picture.· I thought it was Jared.
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·1· · · ·Q.· ·Well, that's a big distinction on whether

·2· ·it's Jared or Tikira.

·3· · · · · · So do you remember Jared take a written

·4· ·test at the DMV?

·5· · · ·A.· ·I do remember.· I'm concerned that I'm

·6· ·mis-remembering, but I do remember.· I remember

·7· ·being there with him.

·8· · · ·Q.· ·And your bank records would show that you

·9· ·paid the DMV for him to get a permit?

10· · · ·A.· ·I believe so.

11· · · ·Q.· ·Did you ever ask to see his permit?

12· · · ·A.· ·No.

13· · · ·Q.· ·Why not?

14· · · ·A.· ·I didn't feel there was a reason.· I was

15· ·with him when he got it.· There was no reason to ask

16· ·for it.· I was waiting for him to get his -- to

17· ·either get the number of hours you need for the

18· ·permit or to turn 18 so he could take the test.

19· · · ·Q.· ·You didn't want to see your son's picture

20· ·on the permit?

21· · · ·A.· ·No.· I --

22· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, argumentative.

23· · · · · · THE WITNESS:· I remember being at the DMV

24· ·and his getting his picture taken and his showing me

25· ·something.· So I thought I had seen it.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·By that point, Jared had lied to you a

·3· ·number of times; correct?

·4· · · ·A.· ·At this point when we went, he might have

·5· ·been doing well.· I don't remember specific dates.

·6· · · ·Q.· ·But you would agree before his 18th

·7· ·birthday he had lied to you many times; correct?

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection.· That's misstating

·9· ·her testimony.

10· · · · · · THE WITNESS:· If I -- I would agree to

11· ·that, but I would also agree that during that time

12· ·before he turned 18 there were times that he was

13· ·dedicated to doing well and telling me the truth and

14· ·that I could believe him.

15· ·BY MR. SMITH:

16· · · ·Q.· ·He had stolen from you before his 18th

17· ·birthday?

18· · · ·A.· ·Yes.

19· · · ·Q.· ·You testified last time that you were

20· ·suspicious of Jared surrounding that January 2011

21· ·accident; right?

22· · · ·A.· ·Things had changed then.

23· · · ·Q.· ·When did they change?

24· · · ·A.· ·I don't recall.· Around the time that Kalia

25· ·(phonetic) was born.
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·1· · · ·Q.· ·Things got worse after Kalia was born?

·2· · · ·A.· ·Things got more strained, yes.

·3· · · ·Q.· ·When was Kalia born?

·4· · · ·A.· ·December -- December 6, 2010.

·5· · · ·Q.· ·Why did things get more strained at that

·6· ·point?

·7· · · ·A.· ·Again, I would be speculating.· One,

·8· ·because I felt trapped.· They had a baby.· Where

·9· ·were they going to go?· Where was the baby going to

10· ·go?· Tikira began to act out as well, very entitled.

11· · · · · · They were very rude and demanding during

12· ·the last days of the pregnancy and when she was in

13· ·the hospital.· They were increasing having people

14· ·there.· They were increasing in demands.· They had

15· ·nothing for the baby.

16· · · · · · I had to watch my boundaries because I'm a

17· ·first-time grandma and I wanted to give that baby

18· ·everything, but I've got two adult children acting

19· ·out.· So it was very stressful.· Work was very

20· ·stressful.· It was just a very stressful time.

21· · · ·Q.· ·How long before his 18th birthday did you

22· ·think Jared got his permit?

23· · · ·A.· ·I don't remember.

24· · · ·Q.· ·Do you remember when it was that you went

25· ·with him to the DMV?
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·1· · · ·A.· ·No.· But, again, I know that I took his

·2· ·18th birthday off from work to take him to the DMV.

·3· · · ·Q.· ·Is that the day that you think you went and

·4· ·got his permit, his 18th birthday?

·5· · · ·A.· ·No.· That was for his license.· He turned

·6· ·me down.· He said, I don't need to go.· That

·7· ·probably increased my suspicion of him.

·8· · · ·Q.· ·Why did he say he didn't -- strike that.

·9· · · · · · Why did say that you didn't need to go?

10· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

11· · · · · · THE WITNESS:· I'm hanging with friends.

12· ·It's my birthday.· I'm good.· I'll get it another

13· ·time.

14· ·BY MR. SMITH:

15· · · ·Q.· ·And what did that make you suspicious of?

16· · · ·A.· ·That he either didn't want to get his

17· ·license or that there was something I didn't know.

18· · · ·Q.· ·What was the date of his 18th birthday?

19· · · ·A.· ·February 11th.

20· · · ·Q.· ·2010?

21· · · ·A.· ·Yes.· Wait.· Let me do the math now in my

22· ·head.· 1992, yes.· Wait.· I'm sorry.

23· · · · · · Can I have a piece of paper?· I don't know

24· ·if it was 2009 or 2010.· Yeah, no, it wasn't.· Yes,

25· ·2010.
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·1· · · ·Q.· ·2010?

·2· · · ·A.· ·Um-hmm.

·3· · · ·Q.· ·Yes?

·4· · · ·A.· ·Yes.· I'm sorry.· Yes.

·5· · · ·Q.· ·Do you have your bank records from the time

·6· ·period where you believe you paid for Jared's

·7· ·permit?

·8· · · ·A.· ·No.

·9· · · ·Q.· ·What did you do with them?

10· · · ·A.· ·Most of my records are electronic, so I

11· ·wouldn't have printed them out unless I needed them.

12· ·Too, we've moved.· The police were there multiple

13· ·times.· There's a lot of records that I don't have

14· ·or didn't keep.

15· · · ·Q.· ·By electronic, you mean you get them in an

16· ·e-mail?

17· · · ·A.· ·You get an electronic statement.· So I knew

18· ·if I needed them, at that time I could go onto my

19· ·bank's website and pull them up.

20· · · ·Q.· ·You actually have to go onto the website or

21· ·you get them e-mailed to you?

22· · · ·A.· ·Onto the website.· I get an e-mail that my

23· ·statement is ready.· And if they were paper, it's

24· ·now 2014, I'm sure I didn't keep any of that.

25· · · ·Q.· ·Are you aware that Jared said he paid for
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·1· ·his ID card?

·2· · · ·A.· ·No.

·3· · · ·Q.· ·Would he be lying about that?

·4· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation, form.

·5· · · · · · THE WITNESS:· No.· He's had -- he's had

·6· ·multiple cards.· He loses them.

·7· ·BY MR. SMITH:

·8· · · ·Q.· ·How many ID cards has he had?

·9· · · ·A.· ·I don't know.· But I know he's lost things

10· ·and had to -- or said that he's lost them and had to

11· ·pay for them again.

12· · · ·Q.· ·If the DMV records show that he never took

13· ·a driving test or a written test until after the

14· ·January 2011 accident, are you going to dispute

15· ·that?

16· · · ·A.· ·Not if the DMV records say that.· I will

17· ·say I was mistaken.

18· · · ·Q.· ·Do you have any evidence to show that Jared

19· ·took a written test at the DMV prior to January

20· ·2011?

21· · · ·A.· ·No.

22· · · ·Q.· ·Do you have any records to show that you

23· ·ever paid for Jared to obtain a permit?

24· · · ·A.· ·No.

25· · · · · · MR. SMITH:· Let's go off the record for a
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·1· ·minute.

·2· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

·3· ·approximately 4:59 p.m.· We're going off the record.

·4· · · · · · ·(Thereupon, a break was taken.)

·5· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

·6· ·approximately 5:28 p.m.· We're going back on the

·7· ·record.

·8· ·BY MR. SMITH:

·9· · · ·Q.· ·Let's talk about -- a little bit about the

10· ·January 2011 accident.

11· · · · · · Has Jared ever told you what happened?

12· · · ·A.· ·Not start to finish.

13· · · ·Q.· ·What has he told you?

14· · · ·A.· ·That he was pulling out, that he swears the

15· ·other lady sped up, that he felt she wasn't hurt,

16· ·and something about a truck or a bus that I'm not

17· ·completely clear on.

18· · · ·Q.· ·Did he say she sped up or she was speeding?

19· · · ·A.· ·I think he said she he sped up, but I'm not

20· ·sure.

21· · · ·Q.· ·Did he say anything about why he believes

22· ·she's not hurt?

23· · · ·A.· ·Because she got up and walked around and

24· ·there was no ambulance at the scene.

25· · · ·Q.· ·Anything else you remember him telling you
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·1· ·about the accident?

·2· · · ·A.· ·I just need clarification of a time.· From

·3· ·when it happened or just --

·4· · · ·Q.· ·At any point in time.

·5· · · ·A.· ·He has said that he was not under the

·6· ·influence, that he had marijuana on him and didn't

·7· ·want to get arrested for that.

·8· · · ·Q.· ·Did tell you that he told police that he

·9· ·had been smoking?

10· · · ·A.· ·I've heard him say that.

11· · · ·Q.· ·Did tell you why he told the police he had

12· ·been smoking if he hadn't been?

13· · · ·A.· ·Because he had marijuana on him and I guess

14· ·it was a certain weight that you're not supposed to

15· ·have or something.

16· · · ·Q.· ·Did he tell you why he thought telling the

17· ·police that he had been smoking would avoid them

18· ·finding the marijuana that was on him?

19· · · ·A.· ·No.· This would be an example of Jared's

20· ·either drug logic or kid logic or where he thinks

21· ·certain things that -- that's why I say sometimes

22· ·that he wasn't lying, he was mistaken because he

23· ·puts two and two together and gets six.

24· · · ·Q.· ·Anything else he told you about the

25· ·accident?
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·1· · · ·A.· ·He has said to me that he knows he didn't

·2· ·have permission to take the car.

·3· · · ·Q.· ·When did he tell you that?

·4· · · ·A.· ·He's told me that numerous times,

·5· ·especially since he came home from Rawson and we

·6· ·started to do the case more.

·7· · · ·Q.· ·Has he told you where he got the keys from?

·8· · · ·A.· ·No.

·9· · · ·Q.· ·Have you asked him?

10· · · ·A.· ·I don't recall.

11· · · ·Q.· ·Other than him telling you he didn't have

12· ·permission to take the car, did you have any other

13· ·conversations with him about permission to take the

14· ·car on that day?

15· · · ·A.· ·I don't understand what other conversations

16· ·we would have had, what you mean.

17· · · ·Q.· ·Is there anything you talked about with him

18· ·regarding him having permission to take the car

19· ·other than him just telling you he realizes he

20· ·didn't have permission?

21· · · ·A.· ·No.· Other than that was why I'm being

22· ·sued.· I think he asked me -- and, again, I may be

23· ·mis-remembering, but I think he asked me, Why are

24· ·they suing you?· And I said, Because they're saying

25· ·I gave you permission to drive the car.· And he
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·1· ·said, But you didn't.

·2· · · ·Q.· ·Did you ever see your car after the

·3· ·accident?

·4· · · ·A.· ·Yes.

·5· · · ·Q.· ·You went to go get things out of it; right?

·6· · · ·A.· ·Right.

·7· · · ·Q.· ·What was it you got out of the car?

·8· · · ·A.· ·I don't recall.· I think some things for

·9· ·school, maybe a CD, maybe a jacket.· I don't recall.

10· · · ·Q.· ·What did the damage to the car look like?

11· · · ·A.· ·It was extensive.· Had it been a newer car

12· ·worth more money, they would have fixed it.· So it

13· ·wasn't totalled, but it was enough damage that it

14· ·was worth more than whatever the formula is for the

15· ·percentage of the car.

16· · · ·Q.· ·Did anyone -- well, strike that.

17· · · · · · Did anyone tell you what the cost to repair

18· ·the car would be?

19· · · ·A.· ·I think they told me that it was

20· ·prohibitive.· They may have told me an amount, but I

21· ·don't remember.· But it was more than whatever their

22· ·formula is.

23· · · ·Q.· ·How much money did you get for the car?

24· · · ·A.· ·I still owed on the car, so I didn't get

25· ·anything for the car.
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·1· · · ·Q.· ·How much did you owe?

·2· · · ·A.· ·I mean, whatever they paid towards it, but

·3· ·I still owed on the car.

·4· · · ·Q.· ·How much did you owe?

·5· · · ·A.· ·I don't recall.

·6· · · ·Q.· ·Did you owe in addition after they paid?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · ·Q.· ·Did you pay that back?

·9· · · ·A.· ·Drive Time, where I got the car, rolled

10· ·that over.· They had their own form of gap insurance

11· ·because I didn't.· They said, If you buy your next

12· ·car with us and pay that off, we'll waive this.· It

13· ·might have been upwards of three to five thousand

14· ·dollars but, again, I'm not exactly sure.· It was a

15· ·lot of money.

16· · · ·Q.· ·The gap or the amount you owed on the car?

17· · · ·A.· ·The difference between what the insurance

18· ·paid and what I owed.

19· · · ·Q.· ·Where was your loan through on the car that

20· ·was in the 2011 accident?

21· · · ·A.· ·Drive Time.

22· · · ·Q.· ·They were the actual bank?

23· · · ·A.· ·I believe so.· I don't know how it works.

24· ·I paid them.

25· · · ·Q.· ·That's where your make your payments was to
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·1· ·Drive Time?

·2· · · ·A.· ·Yes.

·3· · · ·Q.· ·And that's who got paid off after the car

·4· ·was totalled?

·5· · · ·A.· ·Yes.

·6· · · ·Q.· ·Do you know whether the car had to be towed

·7· ·from the accident scene?

·8· · · ·A.· ·I believe it was.

·9· · · ·Q.· ·Do you know if it was drivable after the

10· ·accident?

11· · · ·A.· ·I don't know.

12· · · ·Q.· ·What did the damage look like?

13· · · ·A.· ·I don't remember.

14· · · ·Q.· ·You don't remember what your car looked

15· ·like when you went to go see it?

16· · · ·A.· ·No, I don't.· It was -- we're going on

17· ·almost four years and an awful lot has happened.  I

18· ·just know it was a lot of damage.

19· · · ·Q.· ·Let's talk about that day before the

20· ·accident.

21· · · · · · I know you remember the police officer

22· ·calling you; right?

23· · · ·A.· ·The day before or the day --

24· · · ·Q.· ·No, the day of the accident but before the

25· ·accident happened.
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·1· · · · · · You remember the police officer -- let

·2· ·me --

·3· · · ·A.· ·Yes.

·4· · · ·Q.· ·-- just start over.

·5· · · · · · You remember the police officer calling you

·6· ·on the day of the accident; right?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · ·Q.· ·What do you remember about that day before

·9· ·the police officer called you?

10· · · ·A.· ·It was winter break from school.· The baby

11· ·was home.· Was the baby home?· Excuse me.· I can't

12· ·remember if Kalia was home or not?

13· · · · · · I was -- I remember being agitated with

14· ·both Jared and Tikira.· I may have talked to my

15· ·NAR-ANON sponsor.· I can't remember.· I was watching

16· ·television.· I knew I had to go back to school soon.

17· ·It was a tense day at home.

18· · · ·Q.· ·Do you remember anything you did that day?

19· · · ·A.· ·I remember working -- and, again, it might

20· ·not have been that day.· But I know during vacation

21· ·I worked on schoolwork and watching television.

22· · · ·Q.· ·Did you leave the house that day?

23· · · ·A.· ·I don't remember.

24· · · ·Q.· ·Do you know anything Jared did that day

25· ·before the accident?
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·1· · · ·A.· ·No.· I think that I worked on schoolwork

·2· ·because I think I remember his grabbing something

·3· ·out of the car for me.· But, again, I may have the

·4· ·wrong day.

·5· · · ·Q.· ·You think he grabbed something out of the

·6· ·car for you that day --

·7· · · ·A.· ·Yeah, my school books.

·8· · · ·Q.· ·-- to help you with schoolwork?

·9· · · ·A.· ·Yeah.

10· · · ·Q.· ·That's yes?

11· · · ·A.· ·I'm sorry.· Yes.· I think so.

12· · · ·Q.· ·Anything else you remember about that day

13· ·before the officer called you?

14· · · ·A.· ·No, not offhand.· If I looked at a

15· ·calendar, I could be clear.· If I knew it was a

16· ·Sunday and I was going back to school, I could kind

17· ·of piece together more, Oh, here's what I was

18· ·probably doing.· But I don't remember what day it

19· ·was.

20· · · ·Q.· ·Let's look.· So it was -- if I told you it

21· ·was a Sunday, would that assist you in remembering?

22· · · ·A.· ·Yeah.· I thought I had remembered it was a

23· ·Sunday.· I'm pretty sure earlier in the day I worked

24· ·on lesson plans, got together whatever books I

25· ·needed.· I may have had an IEP, an Individualized
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·1· ·Education Plan, coming up.· I'm not sure if I'm

·2· ·remembering correctly.

·3· · · · · · And when I got the call, I was watching

·4· ·television and winding down because I had to go to

·5· ·the work the next day.

·6· · · ·Q.· ·The new school year started -- or the new

·7· ·school semester started the next day?

·8· · · ·A.· ·I don't know if it was the semester we were

·9· ·coming back.· I'm an elementary -- I was an

10· ·elementary school teacher, so I was coming back from

11· ·winter break.

12· · · ·Q.· ·Your break ended the next day?

13· · · ·A.· ·Yes, if I'm recalling correctly.

14· · · ·Q.· ·Now that you know it was a Sunday, can you

15· ·recall whether you left the house that day?

16· · · ·A.· ·I'm not sure if it was Saturday or Sunday.

17· ·I know that at some point after New Year I went

18· ·grocery shopping to have food for, you know, to take

19· ·to school, but I can't remember hard and fast if it

20· ·was Sunday.· I think that I went out.

21· · · ·Q.· ·What happened that day after you received

22· ·the phone call from the officer?

23· · · ·A.· ·I spoke to the officer.· I had to now call

24· ·someone to pick me up for work.· And I don't

25· ·remember who it was, but I called someone to take me
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·1· ·to work and to take me home.· And I may have made

·2· ·some other phone calls to people I was involved with

·3· ·in Nar-Anon.

·4· · · · · · Do you need me to explain Nar-Anon?

·5· · · ·Q.· ·Well, I'm going to ask you that, but you

·6· ·can finish this answer first.

·7· · · ·A.· ·And I tried to get some rest.· And I'm sure

·8· ·Tikira and I argued.· And that's all I remember.

·9· · · ·Q.· ·Was Tikira home when the officer called

10· ·you?

11· · · ·A.· ·I don't remember if she was home when the

12· ·officer called, but she was home at some point.

13· · · ·Q.· ·At some point that night she was home?

14· · · ·A.· ·I believe so.· Again, I'm trying to

15· ·remember something that happened many years ago, but

16· ·I believe she was.

17· · · ·Q.· ·Okay.· What's NAR-ANON.

18· · · ·A.· ·NAR-ANON is a 12-step program that is the

19· ·companion to Narcotics Anonymous.· So it's for

20· ·family and friends of the addict to help you deal

21· ·with your own boundaries and issues.

22· · · ·Q.· ·How long have you been going to NAR-ANON

23· ·meetings?

24· · · ·A.· ·For years.· Since Jared was 15 or 16.

25· · · ·Q.· ·How often do you go?
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·1· · · ·A.· ·It varies.· I have not gone in a few years.

·2· ·Right now, I'm concentrating on my GA program, but

·3· ·there was a time I was going two, three times a

·4· ·week.

·5· · · ·Q.· ·At the time of the January 2011 accident,

·6· ·were you going to Nar-Anon?

·7· · · ·A.· ·Yes.

·8· · · ·Q.· ·How often?

·9· · · ·A.· ·Probably two or three times a week.

10· · · ·Q.· ·What do you mean by GA?

11· · · ·A.· ·Gamblers Anonymous.

12· · · ·Q.· ·Okay.· Why would there be a time when

13· ·you're going to NAR-ANON more often?

14· · · ·A.· ·Depending on how I'm feeling.· Whichever

15· ·program's going to give me the most strength.

16· ·Whichever one -- GA has many, many more meetings.

17· ·NAR-ANON at one time had four meetings a week.

18· ·Gamblers Anonymous has over a hundred so --

19· · · · · · And depending on what I'm working on.· Am I

20· ·working on my response to Jared?· Am I working on my

21· ·own boundaries?· Depends what I need.· Depends which

22· ·one gives me more strength at the time.

23· · · ·Q.· ·Have you ever talked to your mother about

24· ·the 2011 accident?

25· · · ·A.· ·I don't recall.
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·1· · · ·Q.· ·Have you ever talked to her about the 2008

·2· ·accident?

·3· · · ·A.· ·I'm sure I did.

·4· · · ·Q.· ·What do you remember talking to her about

·5· ·the 2008 accident?

·6· · · ·A.· ·Well, I believe she lent me her car until

·7· ·the insurance company came and -- whether Jared was

·8· ·hurt, whether he was going to be in trouble, how did

·9· ·he get the keys.

10· · · ·Q.· ·Has she been a good role model to Jared?

11· · · ·A.· ·Difficult question.

12· · · · · · Is she a good role model in that she lives

13· ·her life responsibly for her family?· Yeah.· Has she

14· ·been a terrible enabler?· Yeah.· So I don't know how

15· ·to answer that question.

16· · · ·Q.· ·What does she do to enable him?

17· · · ·A.· ·She gives him money.· She blames me instead

18· ·of holding him accountable.· She invites family

19· ·members who are dangerous to him because she doesn't

20· ·know what to do.· She will not take my counsel or I

21· ·believe my brother has also told her, Let him go.

22· ·She won't follow anything that we do.

23· · · · · · She has some magical thinking that Dr. Phil

24· ·is going to fix this.· She's told me that.· So there

25· ·are many ways that she enables.· She didn't -- when
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·1· ·Jared was living with her, she didn't hide her pills

·2· ·or the alcohol.

·3· · · ·Q.· ·What do you mean by let him go?

·4· · · ·A.· ·Let him suffer the consequences of what

·5· ·he -- let him -- if Jared needs to -- whatever his

·6· ·bottom is, he needs get there so that he's ready.

·7· · · ·Q.· ·And you think once he finds his bottom, he

·8· ·can start recovering and actually stay clean?

·9· · · ·A.· ·I think he's already started recovery.

10· · · · · · THE WITNESS:· I'm sorry?

11· · · · · · MR. MAZZEO:· No, go ahead.

12· · · · · · THE WITNESS:· There are multiple levels and

13· ·there are some people that say relapse is a part of

14· ·recovery.

15· · · · · · I don't think he gets serious about

16· ·recovery or maintains any recovery until he hits

17· ·whatever his bottom is.· Everybody's bottom is

18· ·different.

19· · · ·Q.· ·Do you think he's hit his yet?

20· · · · · · THE WITNESS:· I don't --

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation, foundation.

22· · · · · · THE WITNESS:· I don't know.· I also don't

23· ·know if it's necessary.

24· ·BY MR. SMITH:

25· · · ·Q.· ·Do you think driving without a driver's
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·1· ·license can cause safety problems in the community?

·2· · · · · · MS. COMPTON:· Foundation.

·3· · · · · · THE WITNESS:· I have -- I never thought

·4· ·about that.

·5· ·BY MR. SMITH:

·6· · · ·Q.· ·Do you think Jared driving without a

·7· ·driver's license is a safety problem?

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation, foundation.

·9· · · · · · THE WITNESS:· I think Jared driving is

10· ·showing bad judgement.

11· · · · · · Is it a safety problem?· I don't know how

12· ·to answer that.

13· ·BY MR. SMITH:

14· · · ·Q.· ·Do you think Jared driving at the time of

15· ·the 2011 accident endangers people around him?

16· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation, foundation,

17· ·incomplete hypothetical.

18· · · · · · THE WITNESS:· I don't know.

19· ·BY MR. SMITH:

20· · · ·Q.· ·Do you think that Jared's drug use has

21· ·endangered community safety?

22· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, incomplete

23· ·hypothetical, speculation, foundation, form.

24· · · · · · THE WITNESS:· I don't know about community

25· ·safety.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·You don't know if his drug use creates a

·3· ·safety risk for the community?

·4· · · ·A.· ·I don't know --

·5· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, asked and answered.

·6· · · · · · THE WITNESS:· When he was younger and

·7· ·involved in those activities, it was for the

·8· ·community.· The last few years, it's mostly been

·9· ·family.· That's my opinion.· I could be wrong.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·Do you think his drug dealing endangered

12· ·community safety?

13· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation, form.

14· · · · · · MS. COMPTON:· Join.

15· · · · · · THE WITNESS:· I think drug dealing does,

16· ·yes.

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·Do you believe that the problems Jared

19· ·suffered from the 2005 fight give him the right to

20· ·smoke marijuana and drive a car?

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

22· ·speculation, incomplete hypothetical, form.

23· · · · · · MS. COMPTON:· Join.

24· · · · · · THE WITNESS:· Nothing gives -- gives him

25· ·the right?· I don't know how to answer that.
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·1· · · · · · I mean, it's an illegal act.· Nothing can

·2· ·give you the right to do that.

·3· ·BY MR. SMITH:

·4· · · ·Q.· ·Do you think the problems that Jared has

·5· ·had from the 2005 fight -- well, strike that.

·6· · · · · · If you knew Jared was driving your car, do

·7· ·you feel that as a parent you would have

·8· ·responsibility to ensure he's qualified to drive?

·9· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation,

10· ·foundation, form.

11· · · · · · THE WITNESS:· Yes.

12· ·BY MR. SMITH:

13· · · ·Q.· ·If you knew Jared was driving your car, do

14· ·you feel as a parent it was your responsibility to

15· ·ensure he was legally allowed to drive?

16· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation, form.

17· · · · · · MS. COMPTON:· Join, foundation.

18· · · · · · THE WITNESS:· Ask me again, please.

19· · · · · · MR. SMITH:· Can you read it back?

20· · (Thereupon, the requested portion was read back.)

21· · · · · · THE WITNESS:· If I knew he was driving,

22· ·yes.

23· ·BY MR. SMITH:

24· · · ·Q.· ·If you knew Jared was driving, do you feel

25· ·as a parent it was your responsibility to ensure he
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·1· ·was a safe driver?

·2· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form, foundation.

·3· · · · · · THE WITNESS:· If I knew he were driving,

·4· ·yes.

·5· ·BY MR. SMITH:

·6· · · ·Q.· ·Given your knowledge of the 2008 accident,

·7· ·did you feel that it was your responsibility to make

·8· ·sure Jared learned driving safety?

·9· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation,

10· ·foundation, form, incomplete hypothetical.

11· · · · · · THE WITNESS:· Yes.· And I need to qualify

12· ·that.· Based on the 2008 accident, I thought that

13· ·Jared needed more intervention.· I sought to get it.

14· ·There was a lot more intervention after that.

15· · · · · · His driving was not as -- getting him a --

16· ·let me re-word that.· His driving was his privilege

17· ·that he needed to take of.· Not that I wasn't

18· ·teaching him, but it wasn't up the foremost of my --

19· ·I wanted him clean.· I wanted him graduating high

20· ·school.· I wanted him working.· I wanted him clean,

21· ·and to be a good father.

22· ·BY MR. SMITH:

23· · · ·Q.· ·So based on you knowing that he took your

24· ·car multiple times before the January 2011 accident,

25· ·did you feel that it was your responsibility to
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·1· ·teach him how to safely drive a vehicle?

·2· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, misstates prior

·3· ·testimony, speculation, foundation.

·4· · · · · · THE WITNESS:· No.· I felt it was my

·5· ·responsibility to keep him out of the car and hide

·6· ·the car.· I thought teaching him how to drive safely

·7· ·was a mixed message.

·8· ·BY MR. SMITH:

·9· · · ·Q.· ·Your counsel lodged an objection about

10· ·misstates testimony, so let me make sure that I

11· ·understood your testimony correctly.

12· · · · · · You knew prior to January 2011 that Jared

13· ·had driven your car; correct?

14· · · ·A.· ·He had been in an accident in 2008 so of

15· ·course I knew.

16· · · ·Q.· ·And you knew he had taken it other times in

17· ·addition to the 2008 accident; correct?

18· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, misstates prior

19· ·testimony.

20· · · · · · MR. SMITH:· Well, that's what I'm asking.

21· · · · · · THE WITNESS:· After the fact.· As it was

22· ·happening, no.

23· ·BY MR. SMITH:

24· · · ·Q.· ·But prior to January 2011, you knew that it

25· ·had happened more than just the 2008 accident;
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·1· ·correct?

·2· · · ·A.· ·Yes.

·3· · · ·Q.· ·Do you believe Jared's vision problems

·4· ·create any safety issues when he's driving a

·5· ·vehicle?

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, foundation,

·7· ·speculation.

·8· · · · · · THE WITNESS:· Based on doctors' reports,

·9· ·no.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·Do you believe Jared's vision problems

12· ·could endanger the safety of over drivers if Jared's

13· ·driving?

14· · · · · · MR. MAZZEO:· Foundation, speculation.

15· · · · · · THE WITNESS:· Based on what I knew from

16· ·doctors, no.

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·Do you believe Jared's driving without a

19· ·valid permit or license created safety issues in the

20· ·community?

21· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation, foundation.

22· · · · · · THE WITNESS:· In and of itself, no.

23· ·BY MR. SMITH:

24· · · ·Q.· ·What are you qualifying that with?

25· · · ·A.· ·I would be more concerned about his ability
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·1· ·to drive -- did he know how to drive?· Was he

·2· ·sober? -- than whether -- whether you have -- I

·3· ·don't know how to word this.

·4· · · · · · At the time of the accident, it was my

·5· ·understanding he had a permit.· So the belief that

·6· ·he had a permit isn't the same as believing -- I'm

·7· ·not wording this well.· That is less of a concern to

·8· ·me than someone's ability to drive.

·9· · · ·Q.· ·In the times that you had driven with him,

10· ·was he an able driver?

11· · · ·A.· ·Yes.

12· · · ·Q.· ·You thought he was a good enough driver

13· ·that he could drive on his own?

14· · · ·A.· ·I don't know if I would say that.

15· · · ·Q.· ·What would you say?

16· · · ·A.· ·I would say that like any young driver he

17· ·needed to be watched.· He needed to be counseled.  I

18· ·have friends whose kids get their license and they

19· ·still -- their parents still watch them drive

20· ·because when you're young, you think you're

21· ·immortal.· You think you know everything.· You don't

22· ·know what not to know.

23· · · ·Q.· ·Do you think Jared has difficulty managing

24· ·his anger?

25· · · ·A.· ·I think Jared manages a lot of intense
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·1· ·emotions.· I think when Jared is using, the

·2· ·particular substance that he uses, they make him

·3· ·more agitated.· But I think that Jared carries a

·4· ·tremendous burden and tries very hard to deal with

·5· ·them.

·6· · · ·Q.· ·What's the tremendous burden he carries?

·7· · · ·A.· ·He's a 21-year-old father of two who

·8· ·doesn't have custody of his children.· He has not

·9· ·lived the life that he thought growing up as Jared

10· ·Awerbach, straight-A student, mom a teacher, close

11· ·family that he may have thought that he was going to

12· ·have.

13· · · · · · He has a father who has let him down.· He

14· ·has a strained relationship with his mother.· He has

15· ·a taste for drugs and will have to fight that for

16· ·his whole life.· He has an eye that he can't see out

17· ·of.· He has a family that in one part is close and

18· ·in another part has this drug and criminal history.

19· ·He knows that his grandmother is about to be 93 and

20· ·could pass while he's not straight.

21· · · · · · He carries a lot of burden.· He's done

22· ·things that's he's not proud of.

23· · · ·Q.· ·Has Jared ever spoken to his father?

24· · · ·A.· ·Yes.

25· · · ·Q.· ·When was the last time?
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·1· · · ·A.· ·I don't know.

·2· · · ·Q.· ·And when was the last time that you know

·3· ·of?

·4· · · ·A.· ·When Jared was 18.

·5· · · ·Q.· ·Was that the first time they'd spoken or

·6· ·they'd spoken before that?

·7· · · ·A.· ·Not the first time they had spoken.· They

·8· ·did not speak on a regular basis.

·9· · · ·Q.· ·In his youth, how often did they speak

10· ·until the time he was 18?

11· · · ·A.· ·I believe that Jared was in third grade

12· ·when his father was here and they met for dinner.

13· ·They may have talked once or twice on the phone.

14· ·And then his father left without any notice, and

15· ·they did not have contact again until Jared was

16· ·about 18.

17· · · ·Q.· ·Do you believe that the way Jared deals

18· ·with the tremendous burden that he carries

19· ·creates -- well, strike that.

20· · · · · · Do you believe the way that Jared deals

21· ·with the tremendous burden that he carries endangers

22· ·the safety of others?

23· · · · · · MR. MAZZEO:· Speculation, foundation, calls

24· ·for expert opinion.

25· · · · · · THE WITNESS:· At times.
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·1· ·BY MR. SMITH:

·2· · · ·Q.· ·How?

·3· · · ·A.· ·When he takes things into his own hands and

·4· ·doesn't check on his facts.· When he uses drugs.

·5· ·When he gets involved with people who use and sell

·6· ·drugs.· When he invites these people near or in the

·7· ·house.· When he doesn't stand up to his daughter's

·8· ·mother for things that she's doing or not doing.

·9· ·When he does damage to his relationship with me.

10· · · ·Q.· ·Do you believe that carrying an

11· ·unregistered weapon endangers the safety of others?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, incomplete

13· ·hypothetical, form.

14· · · · · · THE WITNESS:· Yes.

15· · · · · · MR. SMITH:· No. 1.

16· · · · · (Exhibit 1 Facebook Printout marked.)

17· ·BY MR. SMITH:

18· · · ·Q.· ·The court reporter has handed you what's

19· ·been marked as Exhibit 1.

20· · · · · · I just want you to take a look at it to let

21· ·me know if that is a true and correct copy of the

22· ·posts on your Facebook page.

23· · · ·A.· ·Yes.

24· · · ·Q.· ·I just want to make sure you look through

25· ·the whole thing.
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·1· · · · · · Yes?

·2· · · ·A.· ·Yes.

·3· · · ·Q.· ·And these are all public posts; right?

·4· · · · · · I don't need to be your friend on Facebook

·5· ·to get these?

·6· · · ·A.· ·I don't think that's accurate.· I think

·7· ·some of these were you had to be my friend until --

·8· ·some of the posts I changed because I was selling

·9· ·items online.

10· · · ·Q.· ·Well, as of today when these were printed,

11· ·I wouldn't have to be your friend to get to these

12· ·posts; correct?

13· · · ·A.· ·Again, I don't know that I changed the

14· ·whole profile, just the things I was selling, but

15· ·I'm not a Facebook expert.

16· · · ·Q.· ·You can see in the middle of the first page

17· ·where it says Add Friend; right?

18· · · ·A.· ·Yes.

19· · · ·Q.· ·That, based on your experience with

20· ·Facebook, would show you that the person who printed

21· ·this was not your Facebook friend; right?

22· · · ·A.· ·I've never printed off of Facebook, so I

23· ·would guess, but I don't know.

24· · · · · · MR. SMITH:· Let's go off the record for a

25· ·minute.
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·1· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

·2· ·approximately 5:55 p.m.· We're going off the record.

·3· · · · · · ·(Thereupon, a break was taken.)

·4· · (Exhibit 2 Documents from District Court Case No.

·5· · · · · · · · · · A-551677 marked.)

·6· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· The time is

·7· ·approximately 5:59 p.m.· We're going back on the

·8· ·record.

·9· ·BY MR. SMITH:

10· · · ·Q.· ·The court reporter has handed you what's

11· ·been marked as Exhibit 2.

12· · · · · · Do you recognize the first document in

13· ·Exhibit 2?

14· · · ·A.· ·Yes.

15· · · ·Q.· ·What is it?

16· · · ·A.· ·It is the paperwork from the case against

17· ·the school district for Jared's assault.

18· · · ·Q.· ·It's the lawsuit that you filed related to

19· ·Jared's assault; right?

20· · · ·A.· ·Yes.

21· · · ·Q.· ·Can I have you turn to page eight of that

22· ·first document?

23· · · ·A.· ·Okay.

24· · · ·Q.· ·Is that your signature?

25· · · ·A.· ·Yes.
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·1· · · ·Q.· ·And reviewed that complaint before you

·2· ·signed page eight; correct?

·3· · · ·A.· ·I'm sure I did.· I don't remember.

·4· · · ·Q.· ·You wouldn't have signed it unless you

·5· ·reviewed the document you were verifying; correct?

·6· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, speculation.

·7· · · · · · THE WITNESS:· There's a possibility I

·8· ·trusted my attorney.

·9· ·BY MR. SMITH:

10· · · ·Q.· ·Well, page eight says:· Andrea Awerbach,

11· ·being first duly sworn on oath, according to law,

12· ·deposes and says:· That I am the plaintiff in the

13· ·above-entitled action; that I have read the

14· ·foregoing complaint for damages and know the

15· ·contents thereof; that the same is true of my own

16· ·knowledge, except for those matters therein

17· ·contained stated upon information and belief and, as

18· ·to those matters, I believe them to be true.

19· · · · · · Did I read that right?

20· · · ·A.· ·Yes, you did.

21· · · ·Q.· ·Would you have signed this verification

22· ·that you reviewed -- or that you read the complaint,

23· ·you know the contents, and that the contents are

24· ·true unless those statements were accurate?

25· · · ·A.· ·The only possibility would be, you know, in
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·1· ·a case you'd sign a lot of documents and, if my

·2· ·attorney said, I only changed the line on page two

·3· ·or whatever, it's the same thing.· I would have

·4· ·taken him at his word and signed it.· But, yes, I

·5· ·would have trusted my attorney with these.

·6· · · ·Q.· ·Well, yes, you would have reviewed the

·7· ·complaint at some point before it was filed; right?

·8· · · ·A.· ·Yes, yes.

·9· · · · · · MR. SMITH:· Exhibit 3.

10· · · (Exhibit 3 Document Bates No. GJL 255 marked.)

11· ·BY MR. SMITH:

12· · · ·Q.· ·The court reporter has handed you what's

13· ·been marked as Exhibit 3.

14· · · · · · Do you recognize that document?

15· · · ·A.· ·No.

16· · · ·Q.· ·This is a Las Vegas Metropolitan Police

17· ·Department Impound Report.

18· · · · · · Do you see the middle of the page where it

19· ·says:· Inventory of Personal Property?

20· · · ·A.· ·Yes.

21· · · ·Q.· ·Do you see that it says certain things that

22· ·were in the vehicle on January 2nd, 2011?

23· · · ·A.· ·Yes.

24· · · ·Q.· ·Whose phone chargers were in the vehicle?

25· · · ·A.· ·I don't know.· I don't know if they were
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·1· ·mine or Jared's or Tikira's.

·2· · · ·Q.· ·The car seat was obviously for?

·3· · · ·A.· ·Kalia.

·4· · · ·Q.· ·Kalia?· Okay.

·5· · · · · · Whose sketch book was in the vehicle?

·6· · · ·A.· ·I'm guessing it was mine for school, but I

·7· ·don't know.· I don't remember.

·8· · · ·Q.· ·Whose black hoodie was in the vehicle?

·9· · · ·A.· ·Either Jared or Tikira's.· Again, I'm

10· ·guessing.· I don't typically wear hoodies.

11· · · ·Q.· ·Whose menorah box was in the vehicle?

12· · · ·A.· ·Again, probably mine.· But, again, I'm, you

13· ·know, trying to remember.

14· · · ·Q.· ·And whose brown Teddy bear was in the

15· ·vehicle?

16· · · ·A.· ·That could have either been Kalia's or mine

17· ·for my classroom.

18· · · ·Q.· ·Whose gray phone charger was in the

19· ·vehicle?

20· · · ·A.· ·Again, I don't know if it was mine or

21· ·Tikira or Jared's.

22· · · ·Q.· ·Do you see below that it says:· Additional

23· ·Remarks/Vehicle Damage?

24· · · ·A.· ·Yes.

25· · · ·Q.· ·Can you read what it says in that box?
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·1· · · ·A.· ·Vehicle involved in wreck.· Extensive -- I

·2· ·think that's what it says -- damage by front of --

·3· ·and I'm guessing that last word is vehicle.

·4· · · ·Q.· ·Do you dispute that there was extensive

·5· ·damage to the front of your vehicle from the

·6· ·January 2nd, 2011, accident?

·7· · · ·A.· ·No.

·8· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

·9· · · · · · THE WITNESS:· No.

10· ·BY MR. SMITH:

11· · · ·Q.· ·You would agree with that; right?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Objection, form.

13· · · · · · MR. SMITH:· I don't have any further

14· ·questions.

15· · · · · · MR. MAZZEO:· Oh, you're not done yet.

16· · · · · · THE WITNESS:· Oh.

17· · · · · · MR. MAZZEO:· I have two questions for you.

18· · · · · · · · · · · · EXAMINATION

19· ·BY MR. MAZZEO:

20· · · ·Q.· ·On January 2nd, 2011, did you have any

21· ·reason to believe that Jared would take your car

22· ·that day?

23· · · ·A.· ·No.

24· · · ·Q.· ·At any time on January 2nd, 2011, did you

25· ·have any reason to believe that Jared would take
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·1· ·your keys to your car that day?

·2· · · ·A.· ·No.

·3· · · · · · MR. MAZZEO:· No further questions.

·4· · · · · · MS. COMPTON:· I just have a couple of

·5· ·really quick ones.

·6· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· Your mic.

·7· · · · · · MS. COMPTON:· Oh.

·8· · · · · · · · · · · · EXAMINATION

·9· ·BY MS. COMPTON:

10· · · ·Q.· ·How many years have you been going to

11· ·Gamblers Anonymous?

12· · · · · · MR. MAZZEO:· Relevancy.

13· · · · · · THE WITNESS:· I believe about seven.

14· ·BY MS. COMPTON:

15· · · ·Q.· ·Seven?

16· · · · · · And how many years --

17· · · ·A.· ·I'm sorry.· Can I qualify?

18· · · ·Q.· ·Oh, yeah.

19· · · ·A.· ·My last bet was 12 years ago.· I spent five

20· ·years without gambling without Gamblers Anonymous.

21· ·Have been about seven years I've been attending.

22· · · ·Q.· ·And then how many years would you say

23· ·you've attended some sort of treatment program for

24· ·addiction related to Jared's addiction issues?

25· · · · · · MR. SMITH:· Object to the form.
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·1· ·BY MS. COMPTON:

·2· · · ·Q.· ·Approximately?

·3· · · ·A.· ·About ten.

·4· · · ·Q.· ·About ten?

·5· · · ·A.· ·Eight and ten.

·6· · · ·Q.· ·Are the programs similar in their

·7· ·methodology with respect to treatment?

·8· · · · · · MR. SMITH:· Object to the form, vague.

·9· ·BY MS. COMPTON:

10· · · ·Q.· ·Are the -- is Gamblers Anonymous, Al-Anon

11· ·and -- or what are the names of the --

12· · · ·A.· ·There are multiple 12-step programs.· The

13· ·12-step programs with which I've been involved in

14· ·are Gamblers Anonymous, Narcotics Anonymous,

15· ·Al-Anon, which is the sister to Alcoholics

16· ·Anonymous, and Nar-Anon.

17· · · · · · What is similar is that all of those

18· ·programs work on 12 steps.· There are various kinds

19· ·of meetings, open meetings, book studies.· Each

20· ·program has a sponsor -- I mean, offers you --

21· ·encourages you to get a sponsor.

22· · · ·Q.· ·What's the first step in all those

23· ·programs?

24· · · ·A.· ·To admit that you're helpless over your

25· ·addiction.
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·1· · · · · · MS. COMPTON:· Okay.· That's all.

·2· · · · · · · · · · FURTHER EXAMINATION

·3· ·BY MR. SMITH:

·4· · · ·Q.· ·Why were you going to Al-Anon?

·5· · · ·A.· ·Because there were between two and four

·6· ·Nar-Anon meetings a week, so you go where the help

·7· ·is.· There's not many Nar-Anon.

·8· · · ·Q.· ·And I guess what I was trying to get at is

·9· ·were you going for something other than Jared's

10· ·addiction?

11· · · ·A.· ·No.

12· · · ·Q.· ·So there isn't some other alcoholic that

13· ·you were going -- that's in your life that made you

14· ·go to Al-Anon?

15· · · ·A.· ·I come from a family of addicts and

16· ·alcoholics.· I started because of Jared.

17· · · ·Q.· ·What do you mean you come from a family of

18· ·addicts and alcoholics?

19· · · ·A.· ·I don't know how to explain.· My father was

20· ·a compulsive gambler.· We weren't as knowledgeable

21· ·at the time.· I can't tell people that they're

22· ·addicts, but I believe I have multiple family

23· ·members who have addictions.

24· · · · · · And I'm an addict.· I'm an addict in

25· ·recovery, but I'm an addict.· It did not start with
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·1· ·me.

·2· · · · · · MR. SMITH:· I don't have any further

·3· ·questions.

·4· · · · · · MR. MAZZEO:· We're done.

·5· · · · · · THE VIDEOGRAPHER:· This concludes the

·6· ·videotaped deposition of Andrea Awerbach on Friday,

·7· ·October 24, 2014.

·8· · · · · · The time is approximately 6:07 p.m.· We're

·9· ·now off the record.

10· · · · · · · · · · · · ·- - - - -

11

12· · · · · ·(Proceedings concluded at 6:07 p.m.)
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·1· · · · · · · · · CERTIFICATE OF REPORTER

·2· ·STATE OF NEVADA· )
· · · · · · · · · · · )· SS:
·3· ·COUNTY OF CLARK· )

·4· · · · · ·I, Jackie Jennelle, a duly commissioned

·5· ·Notary Public, Clark County, State of Nevada, do

·6· ·hereby certify:· That I reported the video

·7· ·deposition of ANDREA AWERBACH, commencing on FRIDAY,

·8· ·OCTOBER 24, 2014, at 1:30 p.m.

·9· · · · · · That prior to being deposed, the witness

10· ·was duly sworn by me to testify to the truth.· That

11· ·I thereafter transcribed my said shorthand notes

12· ·into typewriting and that the typewritten transcript

13· ·is a complete, true and accurate transcription of my

14· ·said shorthand notes.

15· · · · · ·I further certify that I am not a relative

16· ·or employee of counsel, of any of the parties, nor a

17· ·relative or employee of the parties involved in said

18· ·action, nor a person financially interested in the

19· ·action.

20· · · · · ·IN WITNESS WHEREOF, I have set my hand in my

21· ·office in the County of Clark, State of Nevada, this

22· ·3rd day of November, 2014.

23

24· · · · · · · · · · ___________________________________

25· · · · · · · · · · JACKIE JENNELLE, RPR, CCR #809
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